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Cinepac File UNITED STATES PACIFIC FLEET
AL7 AND PACIFIC OCEAN AREAS
Headquarters of the Commander in Chief |
Serdal -~ G ... ¢/o Fleet Post Office, :
San Francisco, California.
2 0APR 1946

The record of proceedings in the foregoing case of Tadao IGAWA, shows
that the accused was tried before a Military Commission, properly convened
by the Island Commander Guam as an exceptional military court by precept
dated January 26, 1946. The order for trial, containing the charge and spec~
ification, was issued January 29, 1946, and a copy thereof was delivered to
the accused 2 February 1946. The accused made no objection to any member of
the commission.

The accused took the stand and admitted executing Vicente Lizama whose
mirder was alleged in the specification. In defense, he pleaded that his
act was done pursuant to the order of his commanding officer. The command
of a superior neither justifies nor excuses an unlawful act (Clark and Mar-
sh;lgl, Ihe Law of Crime, 4th ed., sec. 71, n.310; CMO 212, 1919, 5; CMO 4,
1929, 19). '

Subject to the above remarks, the proceedings, findings and sentence in
the foregoing case of Takao IGAWA, and the action of the convening authority
thereon, are approved.

Prior to the execution of the death sentence adjudged in this case the
record is, in conformity with section D-14, Naval Courts and Boards 1937,
respectfully referred to the Secretary of the Navy.

ALY

J. H. TOWERS,
ﬁllil'ﬂ.l, U:Ss H-l?:f,
Commander in Chief,
United States Pacific Fleet
and Pacific Ocean Areas,
and Military Governor
of the Pacific Ocean Areas.

Tos Judge Advocate General.

Re: Record of proceedings of a military commission in the case of Tadao |
IGAWA. i

Copy to: |
TsComGUAM |
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1400=65=25 In reply addresst

(502) - jam The Island Commander,
Navy #926, c/0 F.F.0.,
San Francisco, Calif,
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HEADQUARTERS,
ISLAND COMMAND, GUAM,

The proceedings, finding, and sentence of the military commis-
sion in the foregoing case of Tadaso Igawa, an inhabitant of Guam, are
approved, and prior to the execution of the sentence, in conformity with
section D-14, Naval Courte and Eoards 1937, the record ia respectfully re-

ferred to the Becretary of the Navy.
KM__‘

L. D. HERMIE,
Brigadier General, U, 5. Marine Corps,
The Island Commsnder.
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L00-65=5 In reply address:
(602)-RBR~jam The Island Commander,
; Navy #926, C/0 F.P.0.,
Serial No. 1084, San Frencisco, Calif.

HSADQUAKTEHS ,
TSLAND COMMAND, GUAM

26 Jamary 1946.
From: The Island Commander.
To 13 Colonel Walter T. H. Galliford, U. S. Marine Corps.
Subject: Precept convening Military Commission of Guam.
Reference: (a) Proclamation No. 4, Military Govermment of Guam.
1. Pursuant to the authority wested in me by Fleet Admiral

Chester W. Nimitz, United States Navy, Commander in Chief, United States
Pacific Fleet and Pacific Qcean Areas, Military Governmor of Guam, a
Military Commission is hereby ordered to convene at Agana, Guam, on the
28th day of Jamuary, 1946, or as scon thereafter as practicable, for the
trial of such persons as may legally be brought before it.

2. The Commission will be constituted as follows:

Colonel Walter T. H. Galliford, U. S. Marine Corps, senior member,

Lisutenant Colonel William P. Carey, U. S. Marine Corps Reserve,

Lieutenant Colonel Donoven D. Sult, U. S. Marine Corps,

Ilr.‘]a!‘l’lul.l.-m,ﬂ; Somwm

Lisutenant Commander James H. Grover, U. s.mim,

Lisutenant Commander Joseph L. Wolf, U. S. Naval Reserve,

Captain Robert J. Loesch, U. 5. Marine Corps, members, any five of
whom are empowered to act, and of

Lisutenant, junior grede, Willism A. Buckles, U. S. Naval Reserve,

judge advocate.

3. The commission shall be competent to try all offenses,
within the jurisdiction of the Exceptiocnal Military Courte, including
offenses in viclation of the Penal Code of Guam, and to impose any lawful

k. Power of adjournment is inherest in the commission, and
adjournsd sessions may be held at such times and such places as the
camrission may determine.

/s/ HEMRY L. LARSEN,

A true + Attest HENRY L. LARSEN
oy " mmiﬂ-!.ﬁiﬂm,

% A M Ll-’ 5

w grede, U.S. Naval Reserve,




14L00-65-5 In reply address:
(602)-jam The Island Commander,
Navy #9256, C/0 F.P.0.,
Serial No. 1442 San Francisco, Calif.
HEADQUARTERS,

ISLAND COMIAND, GUAM.
7 February 1946.

From: The Island Commander, Guam.
To 1 Colonel Walter T.H. Galliford, U.S5. Marine Corps,
Senior Member, Military Commission of Cuam.

Subject: Cchange in membership of Commission.

1. 1ieutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,
is hereby appointed a member of the uilitary Commission of which you are
senior member, convened by my precept of 26 Janmary 1946, vice Major Peul
A. Robola, U.S. Marine Corps Reserve, hereby relieved.

/s/ HENRY L. LARSEN,
HENRY L. LARSEN,
Major General, U. S. Marine Corps,
The Island Commander.

—--.-.-—--—n—--q—u---—u.-——-n---'-—--——-n-a—-—----u--

Coples to: Lisutenant Colonel Samel S. Yeaton, USMC, lstBase
Troops, IsCom.
Lt(3jg) William A. Buckles, USHR, Judge Advocate,
MilGov.
C0, 2nd MP Bn.
g-1 Section, IsCom.

—_--_--—--—---—--.—_-_-—_--_-—--"--——.-——-

A true copy. Attest: ]

Yo & |
Lieutenant, junior grade, U.S. Naval Reserve,
j’l.tdg‘ advocate.
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|1..H.'D-55-1Q In reply address:
(602)~HRER~ jam The Island Commander,

Navy #926, C/0 F.P.0.,
3.1‘1.1 No. . | [\'ﬂg H“n h“d.w’ c‘nf-
], TSLAND COMMAND, SUAM ‘

’
JAN 2 91946 '

| Froms The Island Commander.
To 1 Lieutenant, Junior Grade, William A, Buckles, U. S. Naval

Reserve, Judge Advocate, Military Commission of CGuam,

I Subjects Charge and specification in the case of Tadao Igawa, an

| iphabitant of Guam,
|

! 1. The sbove-named man will be tried before the Military Commis-
glon of which you are judge advocate upon the following charge and specifi-
cation. You will notify the senior member of the Commission accordingly, |
| {nform the mccused of the date set for his trial, and summon all witnesses, |

both for the prosecution and the defense. You will carefully comply with
the procedure set forth in Section 2, Article IV of Proclamation No. 4, dated

|29 August 1944. |
!' CHARGE |

MURDER

Specification

; In that Tadso Igawa, an inhabitant of Guam, and subject to

| the military govermment thereof, did, in or about the momth of June, 1944,

| at or mear Sinajana, Guam, wilfully, feloniously, with premeditation and

| malice aforethought, and without justifiable cause, strike one Vicente Liz~

| ama, an inhabitant of Guam, with a sharp sword, and did therein and thereby, |
then and there, decapitate the said Vicente Liszama, as a consequence of i

which the said Vicente Lizema then and there dled.

nerid, U. Se Marine Gurpl,
is Tsland Commander. |




HEADQU Ast 1S
Island Bl:_;ld, Guam.

Friday, 8 Pebruary, 1946.
The commission met at 9:00 a.m.

Presant:
Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Colonel William P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,
Lisutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Coomander James H. Grover, U.S. Naval Reserve,
Lisutenant Conmander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,
Captain Robert J. Loesch, U.S. Marine Corps, members, and
Lisutenant, junior grade, William A. Buckles, U.S. Naval Reserve,

judge advocate.

Corporal Santiago T. Aguon, Guam Police Force, entered with the accused
and reported as provost marshal.

The judge advocate introduced Vicente B. Bamba, civilian, as reporter,

and Jorge U. Cristobal, Cstd, U.S. Navy, as interpreter.
The accused requested that Second Lieutepant Bdmund 5. Carpenter,
U.S. Marine Corps Reserve, and Sergeant Calvin W. Dunbar, U.S. Marine Corps

Reserve, act as his counsel, the latter as interpreter for him and his
counsel. Lieutenant Carpenter and Sergeant Dunbar tock seat as counsel for
the accused.

The judge advocate read the precept and modification thereof, coples
prefixed marked "A® and WB",

The judge advocate did not object to any member.
The accused did not object to any member.

The judge advocate, each member, the reporter and the interpreter were
duly sworn.

The accused stated that he had received a copy of the charge and
specification preferred against him on 2 February, 1946.

The judge advocate asked the accused if he had any objection to make to
the charge and specification.

The accused replied in the negative.

The commission was cleared.

The commission was cpened and all parties to the trial entered.
The commission announced that the commission found the charge and specification
in due form and technically correct.

The accused stated that he was ready for trial.

=1~
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No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The accused made a plea to the jurisdiction of the conmission on the
ground that the accused is a prisoner of war and was at the time of the
alleged offense a member of the Japanese Imperial armed forces and is there-
fore not subject to the coomission's jurisdiction. )

In support of his plea the accused desired to call a witness.

The accused was, at his own recuest, duly sworn as a witness in his
omn behalf.

Examined by the judge advocate:

La Q. Are you the accused in this case?
A. Yesn,

Examined by the accused:

24 Q+ Where were you born?
A. In Japan.

i Qs+ When did you come to Guam?
A. September, 1942.

L Q. Why did you come here?
A. I came here under orders of the navy for official business.

5. Q. Did you come here alone or with a group?
A. I came here with somebody else, some of us came earlier than the rest.

6. Q. Udd you come here on & troop ship?
A. Yes,

e Q. Were the others you came with under the same orders?

The judge advocate objected to this question on the ground that it was
calling for an answer from the witness who was not in a poesition to have -
such information within his persomal knowledge.

The commission announced that the objection was sustained.

8. Q. Were you attached to any unit when you arrived on Guam?

A. I was attached to the Kaigon Kebetal (Naval Intelligence Police) )
under the head of Sugamoto. }
9. ° Q. Did you pledge yourself to follow the orders of Sugamoto? : f

Mmm'thmﬁhmmﬁimmmmtﬁtitm
irrelevant.

The accused replied.
The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered, and the
conmission announced that the objection was not sustained.

The gquestion was repeated.
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As Yes,

Q. Who fed you?
A. The navy.

Q. Who clothed you?
A, The navy,

Q. Where did you live?
A. Official residence rendered by the navy.

Q. Was that a barracks?
A. Tt could be considered as barracks. ITts only difference was that

not all servicemen were put in.

14k. Q. Did you wear any uniform?
A. Yes, I wore assorted uniforms.
15. Q. Did you wear any insignia?
A. Yes, I wore an anchor insignia on my cap and my reting was attached
on the collar,
16, Q. Who did you receive orders from?
A. What orders?
17. Q. Any orders? |
As At times I received orders from Captain Sugamoto.
18. Q. Who is Captain Sugamoto?

19.

A« He was the commander of the Naval Garrison Forces, Cuam.
Q+ If you would disobey orders who would have punished you?
The judge advocate objected to the questlon on the ground that it was

hypothetically stated.

The accused replied.
The commission was cleared.
The commission was opened. All parties to the trial entered, and the

commission announced that the objection was sustained.

The accused requested a postponement of the trial until Monday,

11 February, 1946 at 9:00 a.m.

The request was granted.
The witness resumed his status as accused. . B

The commission then, at 10:30 a.m., adjourned, until 9:00 a.m. ‘
Monday, 11 February, 1946. 1




SECOND DAY

HEADQUARIENS , -
Island Command, Guam. |

Monday, 11 Pebruary, 1945. '
The commission met at 9:00 a.m.
Present:

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corpe,

Lieutenant Colonel William P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,

Lieutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,

Lieutenant Colonel Sarmel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,

Lieutenant Commander James H. Grover, U.S. Naval Reserve,

Lieutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,

Captain Robert J. Loesch, U.S. Marine Corps, members, and

Lieutenant, junior grade, William A. Buckles, U.S. Naval Reserve,
joudge adwvocate.

Vicente B. Bamba, civilian, reporter,

JDI‘EG- U. mm, [:Et-d, UsSs I“W, mrpr‘ﬂtﬂrl

The accused and his counsel.

The record of proceedings of the first day of the trial was read and
approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Tadao Igawa, the witness under examination when the adjourmment was
taken, resumed the stand. He was warned that the oath previously taken
was still binding, and contimued his testimony.

Examined by the accused:

20. Q. Who administered punishment to the members of your organiszation?
A. By military court martial.

21. Q. Did you want to comé® to Guam?
A. I did not, but since I was in the military armed forces I was
ordered to come to Guam. .

Cross-ecmamined by the judge advocate:

22. Q. Who ordered you to come to Guam?

A. I received orders from the nmavy, but there was a certain organization
called the South Sea Island govermment and when I was brought up before it by
the navy I was then ordered to come to Cuam. l

23. Q. Where did you enter the naval service?
A. In Tinian.

2.,. Q. Who ordered you to go from Japan to Tinian?

The accused objected to the question on the ground that the question
as propounded was whether or not he was in the naval service at the time
of the offense, and we are only interested in the time he entered the naval
service.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

b=
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The question was repeated.
A, Upon the orders of the South Sea Island government.

Q. Did you wear the naval uniform from Japan to Tinian?
A. At the time I arrived in Tinian I was just wearing regular

civilian clothing because I was working for the South Sea Island Government.
I received naval uniform and clothes when I arrived on Guam.

26. Q. How did you enter the naval service?
A. Orders from the navy.
27« Q. Was it by selective service?
A. Yes.
28, Q. What were your duties after you entered Cuam?
A. I worked for the naval civil affairs.
29, Q. Did you have a military rating?
A. Yes. i
30. Q. What was that rate?
A. Police inspector.
31. Q. That was your pay?
A. One hundred sixty-eight yen a month.
32. Q. At the time of your surrender, did you carry a certificate of
identification?
A. I had one until the bombings when I lost it. I never had any ever
since,
33. Q. You did not have a certificate of identification at the time of your
surrender?
A. None.
3. Q. Were you in uniform at the time of your surrender to the American
armed forces?
A. I was wearing full naval uniform.
35. Qe+ What date did you surrender?
A. Last year in the month of December,
Examined by the commission:
36. Q. What is the Japanese name for South Sea Island govermment?
A. Nanyocho.
37. Q. In Tinian and Saipan you worked for that govermment?
A. Yes.
38. Q. What were your duties?
A. Working for the police department.
39. Q. Were you a policeman?
As Yea, .
LO. Q. Then you came to Guam frém Tinian and Saipan?
A. Yes. -
L1. Q. At Guam you were still a » is that correct?

A. I was of the same rating I was working as a police inspector.

s
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k2. Q. Is police inspector a policeman?
As Yen. ;

43. Q. In Saipan and Tinian did you take orders from a civilian outfit?
A. Yes,

Lit. Q. When you came to Quam did you take your orders from the Imperial

Japanese NavyT
A+ YeB,

45. Q. And your duties in Saipan, Tinian and Guam were the same?
A. Police work, practically the same,

kb, Q. Were you present on this Island when the American forces attacked
it?
A. Yes, T was present.

k7. Q. When the Americans landed what did you do; in other words were you
a sailor or a policeman?

A. A policeman.
L8. Q. What did you do during the operation; were you still a policeman,
navy man, or did you fight?

A. At the time I was up at Herota, that was a little bit further than
Sinajana, 1 was one of the personnel who helped Japanese women and children
escape or hide.

49. Qe And your entire services in the Imperial Japanese Navy was spent
on Guam as & policeman, is that correct?
A. Yes.

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness resumed his status as accused,
A witness in behalf of the accused entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocate:
1. Q. State your pame, rank and present station.
A. Robert H. Kenerly, second lieutenant, U.S. Marine Corpe Reserve,
officer-in-charge, Island Command Stockade.

24 Q. If you recognize the accused, state as whom.
A. Igama, is the last name,

Examined by the accused:

3. Q. What are your present dutiesa?
A+ Officer-in-charge, Island Command Stockade, Guam.

ke Q. Is the accused, Igaws, now detained in the Island Command Stockade?
A. Yoa,. .
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5. q;umr-hltahuﬂiutinn-mth-ptmnntthrﬂmdw
Stockade listed?

A. Under two classifications: military prisoners of war and civilian
internees.

6. Q. Under what classification is the accused, Igawa, listed?

The judge advocate objected to the gquestion on the ground that it was
not the best evidence; that the record itself should be produced, if avail-
able,

The accused replied,
The commission was cleared,

The commission was opened. All parties to the trial entered, and the
commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.
A. Military prisoner of war.
Cross—examined by the judge advocate:

Te Q. On what date did the accused surrender?
A. We have that on record at the stockade, I do not know as to my

omn knowledge right now.

8. Q.ﬂmmgiﬂutulppm-hhhutm
A. m.lhl‘, 1?#5-

9. Q. Was the man in uniform when he surrendered?
A:. I was not in command at the time; I do not know.

10. Q< Who was in command at the time?
A. It was either First Lieutenant Hodgins or Second Lieutenant Shaw.
You see the command had changed about three different times.

11. Q. Does the record show that the man was in uniform at the time he
surrendered?
A:. I am not sure.

12. Q. Is the record in question kept as an official record of the United
States Govermment?
A. It is true,

13. Q. Is the officer-in-charge of the Island Command Stockade compelled to
keep this record in accordance with his duties?

A.: When prisoners of war were brought in they were processed in the
Island Command Stockade and those records were kept.

1. Q.Mmmtmuhm-nwtohnpmrarm
A. That is done by G-2 section.

15. Q. Then you don't know?
A. Right,

16, Q. How do you know how this man is listed?
A. Because I have seen the record. :

T
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17. Q.quhlnt.hltinrmmw
A. In the G-2 section.

18. Q. At the stockads?
A, Yes,

19. Q.Didrmlnﬁklhth-mo:dﬂnnmmdmhlﬂf
A: Yen.

20, Q« When did you look at the record?
A.Thilmrning-

J a. Q. Tell us what the record shows?
. A, He was always carried as a military prisoner of war, civilian,
attached to the navy.

2. Q. Repeat that to the commission.
A. ¥Military prisoner of war, civilian, attached to the navy.

Examined by the commission:
23. Q. Were you not present when this Japanese was brought in for con-
finement?

A+ No, sir, I was not present when this man was brought in.

s Qs Are you familiar with the procedure in processing individuals?
llI“hﬂt-

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness,

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.
A witness in behalf of the accused entered and was duly sworn.
Emamined by the judge adwocate:
1. Q. State your name, rank and present station.
A. Walton W. Hall, second lieutenant, U.S. Marine Corpe Reserve,
Assistant G-2, Island Command.

2. Q. If you recognize the accused, state as whom.,
A, Yes, he is Tadao Igawa.

Examined by the accused:

3. Q. What were your present duties?
A« Assistant G-2, Island Command.

be Q.Mmuhlpmﬂmmtimmthumdmwf
A. Yoo,

5. Q. You have testified that you made a personal investigation in the
case of the accused; was & report made on the life history of the accused?

mwmnmummummﬁnﬁi-
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused replied.
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The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered, and
the commission announced that the objection was not sustained.

The gquestion was repeated.
‘.i II“I

6. 'q. Is that a true copy that you are now holding in your hand?
ﬁl‘I“!

The witness was duly warned.

The commission then, at 10:52 a.m., adjourned until 9:00 a.m. tomorrow,
12 February, 1946. =

THIRD DAY

HEADQUARTERS |
Island Command, Guam.

Tuesday, 12 Pebruary, 1946.
The commission met at 9:00 a.m.

Present;

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Colonel William P. Carey, U.S5. Marine Corpes Reserve,

Lisutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corpe,

Lieutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,

Lieutenant Commander James H. Grover, U.S. Naval Reserve,

Lieutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,

Captain Robert J. Loesch, U.S. Marine Corps, members, and

Lieutenant, junior grade, William A. Buckles, U.S. Naval Reserve,
Judge advocate.

Vicente B. Bamba, civilian, reporter.

Jorge U. Cristobal, CStd, U.S. Navy, interpreter.

The accused and his counsel.

The record of proceedings of the second day of the trial was read and
approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Walton W. Hall, the witness under examination when the adjournment was
taken, entered. He was warned that the cath previously taken was still
binding, and contimued his testimony.

Examined by the accused:

7. u.mm,mﬁﬂmmmniﬂnhm
obtained the information in the first part of your report?

The judge advocate objected to the question on the ground that the

report had not been introduced into evidence and that the question therefore
was incompetent, irrelevant and immaterial, and had no bearing whatsoever

in this case,.
The accused replied,
The commission annocunced that the objection was not sustained.

e
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The question was repeated.

A. Sergeant Dunbar,

Examined by the commission:
8. q.n.m,mmmmunrnm,athum
ocedure was when carrying on this investigation; under whose orders; or
mitjuat.nﬂium:'mtm-thr, if you know?

A. This procedure of investigation was routine official matter,
Sergeant Dunbar and myself got the information from the accused. I went

around also to different civilian witnesses with a Guamanian interpreter to
interview and get testimony concerning him.

9 Q. What was Sergeant Dunbar's capacity in connection with this in-
vestigation?

A un-zhn;u.pmtimiuhrpm-r,mmthmﬂywm
which we could talk to the accused.
10, q.mmumemmtam;mmumwu,u

that correct?
A. Correct.

1l. Q. As a Japanese interpreter?
A. Yoa, '

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness,

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,
Aﬂhuhbﬂ!ﬂﬁ.mﬂnﬂ.nﬂaﬂmﬂm_
Examined by the judge advocate:
1. Q. State your name, rate and present station.
A. calvin W. Dunbar, sergeant, U.S, Marime Corpe Reserve, G-2
language section, Island Command, Guam,

2. Q+ If you recognise the accused, state as whom.
A. Tadao Igawa.

Examined by the accused;

3. Q. Did you question the accused at the time of his surrender?
A. Yea, g

[ Q.Att-h;tuu'ﬂ.dhltﬂlmmnhmth-mmw

mmmuw;m-dhthquuﬂmntumthttn
the accused might have told the witness would be considered as a self
serving declaration and would not be admissible in evidence.

The accused replied,

The commission was cleared.

ﬁ-u-iuiu-a « All parties to the trial entered, and
the commission announced the objection was mot sustained,

The question was repeated.
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A. On 11 August, 1942,

5. Q. To what unit did he say he was assigned?
A. He was assigned to civil affairs, Guam.

6. Q. When did he say he arrived at this station?
A 9 ,Stp'b-nhﬁr, 19&21

T Q. When did he say the American airraids began on this Island?
A« 11 .I‘um, 1944,

>

a. Q. What did he say happened to the civil affairs police force when
the airraids began?®

A. The civil affairs police force was attached to the army police

P ; under First Lieutenant Koda.

Cross-examined by the judge advocate:
9. Q. All you know of your own knowledge about this case is what the
accused told you, is that correct?

A« Tes,

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness saild that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew.

The accused made no argument in support of his plea.

The judge advocate made an argument in re to the plea of the
accused, a brief of which is appended marked "D(1)", "D(2)" and "D(3)".

The commission announced that the plea of the accused was overruled. U’

The judge advocate asked the accused if he had any further plea to
of fer.

The accused replied in the negatiwve.

The judge advocate read the letter containing the charge and specifica-
tion, original prefixed marked "C", and arraigned the accused as follows:

Q. Tadao Igawa, you have heard the charge and specification preferred
against you; how say you to the specification of the charge, guilty or not
guilty?

A. Not guilty.

Q. To the charge, guilty or not guilty? |
A+ Not guilty. !

The prosecution began.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
i Examined by the judge advocate:

1. Q. State your name, residence and ocecupation,
A, Jose P. Villagomez, civil jail, priscner.

2. Q. If you recognize the accused, state as whom.
1- Ip‘l
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3. Q. Do you know Vicente Lisama?
A. Yeoun.

t{ Q. Describe the physical characteristics or appearance of Vicente
zama?
A+ He was rather healthy in spite of his age.

Be Q. How old was he?
A. According to my estimation he was close to sixty years old.

6. Q. What color was his hair?
A. Gray. .

T Q. How tall was he?
A. About five feet tall.

B. Q. How tall was he in comparison to the judge advocate?
A. He was shorter than the judge advocate.

9. Q. [id he have any umsual characteristics about his face?
A. I did not notice.

10. Q. Do you know where he lived?
A. Tes.

11l. Q. Were you ever at his place?
A. No. :

12, Q. Were you ever at his house?
A. Yes, just once at the time when we were supposed to pick him up.

13. Q. You went to his house to arrest him?
A. Yes, the accused and I went over to his house to arrest him.

14. Q. Tell the circumstances under which you went to the home of Vicente
Lizama?

A. In the month of June, 1944, orders were given to the civil affairs
police by the Kempetal that all policemen were to report to the Kempetai
headquarters every evening. From the tenth of June, 1944 up all policemen
were given orders by the Kempetal to search for Vicente Lizama, Vicente
Baza and another person whose name I do not know, On the fourteenth of June
we rode on & truck and proceeded to Yona.

15. Q. Is this when you went to search for Vicente Lizama?
A. Yes, .

16. Q. Was Vicente Lizama's residence located near Yona? 1
A. It wvas quite a distance awmy. ]

17. Q. Who went with you te the house of Vicente Lizama?
A« Antonio R. Camacho, Igawa, & member of the Kempetai, one Guamanian,

and myself.
18. Q. This party went to the residence of Vicente Lisama, is that correct?
A. Tes,
19, Q. At what time did you arrive at the home of Vicente Liszama; what time 1
of day?

A. It wasn't day; it was night time and exactly 12100 o'clock midnight.

20. Q. Who did you talk to at the house of Vicente Lizama?
As I first talked to the old man, Vicente Lisama. ;

| ~12~




2l. Q. Did you talk to anybody else at the house?
A. ld the members of the family that we were going to take

2, Q.Hhmd:l.druut-llktﬁltt-hhtim‘r
A. The wife and daughter.

23. Q. What did you tell them?
A. We just told them that we were going to take the father, Vicente
1izama.,

24, Q. Did you tell them that you were going to arrest him for the

Japanese?
A. YoB.

25. Q.Didrmtuuhjnmntmnnguingtodndthhiﬂ
A. No.

26, Q. Was there any light in the house of Vicente Lizama while you were

talking with the members of the fali_'l.y‘r
A. Yes.

27. Q. Vias there any conversation between the members of the family and
the accused?
A. No, sir,

28, Q. Was there any conversation between the accused and Vicente
Lizama®
A. Yes, they had a conversation, but I did not quite notice what the

conversation was.

29. Q.Didrmmﬂlwmﬂmnrth-maﬂnthﬂunflrmﬂ
A. The only thing I heard was when he told me to tie Liszama up.

30. Q. Vicente Lizama was tied upon the orders of the accused?
A. Yesa,

3l. Q. How was he tled; demonstrate that to the commission.
A. He was standing with his hands tied in the back (demonstrating).

32. Q« With what was he tied?
A. Rope.

33« Qs Who tied him?
A. I did. I was ordered to do it.

34. Q. By whom?

A. Igamm,
35. n.!wdidmtmrimwummtmﬂthwmnr the
family yourself?

A. No, sir.

36. Q. Would you recognise any members of the family if you see them?
As Yea.

37+ Q. After you left the ranch of Vicente ILiszams where did you take him?
A. After we left the ranch we took Lizama to Sudo's residence at Yona.

o




How far did you have to walk to reach your destination?
A. I do not know the distance but it took us three hours.

4O. Q. What happensd after you arrived there; what did you do?

A. Upon arrival at Sudo'e residence we found Vicente Baza. We left
Lizama and Basza with the accused after I asked him to let us lock after
Shimada and Nicolas Sablan.

1. Q. Did you come back to Sudo's residence then?
As Yoo,

42. Q. Then where did you go? ’
A. The party and the two prisoners rode on the truck to the Kempetai
headquarters at Sinajana.

4k3. Q. At what time did you arrive at the Kempetal headquarters at
Sinajana? ¥
A. About twenty mimutes past 10:00 o'clock in the morning.

4. Q. Tell the commission what happened after you arrived at the Kempetai
headquarters; what did you do?

A. After we delivered the prisoners to the Kempetal headquarters, the
Kempetai officials told us to leave for our afternoon meal. Before we left
they told us to report right back at 5:00 o'clock that afternoon.

L5. Q. You and the accused took the prisoners to the headquarters, is
that correct?

The accused objected to the question on the ground that it was leading.
The commission announced that the cbjection was sustained,

e

45. Q. What did you do with the prisoners after you got to Sinajanpa?
A. We just brought them in to the Kempetai headquarters.

47. 'Q. Who do you mean by we?
A. Myself, Igawa, Shimada, Nicolas Sablan, Antonio R. Camacho and a

certain member of the Kempetai.

48. Q. To whom were the prisoners delivered?
A« A certain individual named Hosokawa.

S T

49. Q. Did you hear any instructions given to the accused at that time?
I-Immhﬂl‘wa

: 50. Q. Did you leave the Kempetai hesdquarters then?
A« Yo, ‘

51, Q. Do you know if Igawa left the Kempetai headquarters at that time?
A. I am not sure but I think he stayed for the afterncon meal with

the rest of the Kempetal officials at Sinajana.

52. Q. Where did you go when you left the Kempetai headquarters?
A. I wont right straight to Didigue where my wife was,
Ly~
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53. Q. Approximately what time did you leave Kempetai headquarters? -

A. Tt was close to 11:00 a.m.

S5he Q. What time did you return to Kempetal headquarters?
A. 5100 o'clock in the afternoon.

55. Q.. Tell the conmission what transpired upon your return to the
Kempetal headquarters?

A. On my arrival at the Kempetai headquarters I found Vicente Lizama
and Vicente Baza both tied to a certain camachile tree. A Japanese by the ¥
name of Kowachi told us to take shovels and picks and after we got them,
ordered us to follow him along the road.

56. Q. If you know, how long was Vicente Lizama tied to the camachile
tree? .
- Ae.I cannot tell because when I left he was not them tiled.

57« Q. .How were they tied; demonstrate to the commission the manner in
which they were tied to the tree.
A. Both hands in the back and tied to the tree (demonstrating).

58, Q. What did they use to tie Vicente Lizama?
A. A plece of string commonly used by the Japanese for tying persons.

59. Q. Who was Kowachi? i
A. He was of the same status as the accused, a police inspector.

60. Q. To whom did Kowmachi give orders to take picks and shovels and follow

him?
A« To the four interpreters: Antonic R. Camacho, Nicolas C. Sablan, =
Antonio Cabrers and myself.

6l., Q. Did you hear anybody in the Kempetai headquarters give orders to the
accused?
lrmi

62. Q. Were the pri-nm, Lizama and Bun, fed at the Kempetai headquarters?

63. Q. Where did you go with the party after you were ordered to take picks
and shovels and leave the Eempetal headquarters? "
A+« We wont to a certaln spot called Fonte.

64Ls Q. Name the persons in the group that left the Kempetal headquarters
for Foute? ;

“ A+ Igaws, Shimada, Kobayashi, Hosokawa, Nicolas Sablan, Antonio ¥ |
Camacho and myself., {

65. Q.Mmmﬂlwcmmﬂmmthmmwmﬂhﬂn
t.n-h-.tmmminctedﬂ
A. I do not recall.

66. Q. At the Kempetai headquarters did they tell you to get picks and I|
shovels?
. Av Yen,

67. Q. Did you know where you are going?
A. I did not know yet at that time, .

68. q.mmmmwummummm-muuhmt
lqﬁ; li.r-

69. Q. Tell the conmission in your own words what happened after you
arrived at Fonte?

=15=
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A. Kowachi gave us the word to commence digging two graves
immediately upon arrival., The grave in which Antonio Camacho and myself e
dug, Vicente Baza was made to kneel, and the one which Nicolas Sahlan and
Kowachi dug, Lizama was made to kneel also. After Lizama was forced to
kneel, Igawa, the accused, proceeded and chopped Lizama's head off.

T70. Q. Tell the commission exactly what happened; what position was
Lizama in?
A. He was facing north as the grave was running north to socuth.

Tl. Q. Which grave was running north to south?
A. Lizama's; and Baza's grave was running east to west.

72. Q. Were Lizama's hands tied while he was kneeling before the g;raﬂ?
A. To the best of my recollection he was not bound.

73. Q. Was he blindfolded?
A. No, sir,

Th. Q. Who gave the order for the decapitation?
A. I do not know.

75. Q. What was used to perform the execution?
A. A long sword.

76. Q. Did the accused have the long sword in his ha.nda?
A. IHE, m-

7!« Q. Demonstrate to the commission the motion that you saw at the time
the accused decapitated Vicente Lizama?
A. The accused used both hands in holding the sword (demonstrating).

T’Bi q- Both hﬂ]ﬂ.ﬂ,
A. Yes, sir,

79. Q. How many times did the accused strike Lizama with his sword?
A« The sword went right through in one stroke.

80, Q. Was the head completely severed from the body?
A. Yes, sir.

£l. Q. Did the body fall into the grave after the exscution?
As Y.E’ eir.

82, Q. Was the body rearranged before it was cnmdup‘! !
A. I did not notice.

83. Q. Who covered up the body of Vicente Lizama? '
A. KEowachi, Nicolas, and Kamitani. i

84. Q. How long were you there from the time of the execution until after |
the body was covered up?t
A. We left as soon as both bodies were covered up.

85. Q. Was a grave marker put up?
A. The only mark we had was a cocomut tree and a mango tree.

86, Q. Was any grave marker put up for those two deceased there?
A, Yes, I marked Vicente Baza's grave with a wooden cross. .

=] b=
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Cross—examined by the accused:

87. Q. Why were you sent to apprehend Vicente Baza and Vicente Lizama?
A. Two persons were sent, namely, Shimada and Igawa, the accused, to
arrest him, Imnrﬂ;tunumiuhrpﬂur.

B8. Q. VWhy were these two men arrested?
A. T do not know.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocates:

1. Q. State your name, residence and occupation.
A. Vicenta Q. Lizama, Piti, Guam, laundress.

2. Q+ If you recognize the accused, state as whom.
As I do not know him.

3. Q. Do you know Vicente ILizama?
A. Tes.

[ Q. In what capacity do you know him?
A. He wvas my usband,

A. He was born on Jamary 1, 1885.

6. Q. Describe Vicente Lizama to the commission?
A. He was healthy, well built, and about the same height as I am.

Ts Q+ Any umsual charecteristice about his face, eyes, nose and
mouth?
ﬁl Mi

8. Q+ When was the last time you saw Vicente Id.m‘r
A. Jady 1, 1944.

9. Q. Tell us what happened the night he was arrested?

A. The day previcus to the arrest, Vicente Lizama was in prison at
the civil affairs jail. uu-l,thlunt.dq-m.pm
its bombing by the American planes and went directly to Taihagan where we
were, At 12:00 o'clock that night
from the main door and said, "I don't want any light
we are with the policemen.” Right there in the dark Villagomes tied

il
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12, Q. vas that the last time you saw your husband alive?
A: Tes.

13. Q. On or about uctober, 1945 did you attend the eximmation of

his body?
A. Yes.

14, Q. Where was the extumation conducted?
A. Fonte,

15. Q. Who was present at the extumation?
A. There were eight members of the family present.

16, Q. Was there anything found in the grave whereby you could
recognise the identity of the remains so discovered?

A. There was false teeth. My daughter took the false teeth
while we were taking the bones from the grave.

17. Q. Did you recognise that false teeth as belonging to Vicente
Lisama?
A. Yes, and the pleces of cloth also.

18. Q. By what method did you recognize the pieces of cloth?
A. It was exactly the remains of the same cloth which he wore
when he was arrested,

19. Q. What happened to the remains after the exhumation?
A. We had it reburied in the Anigua cemetery. .

Cross—examined by the accused:

20, Qs You have testified that your lusband escaped from the Agana
jail and from the bombing attack and was a fugitive from justice at
the time he was apprehended; do you know of your own knowledge why
he was cenfined?

A. He was suspected of being a spy for being a long time in
the U.S. Naval service and that because he had a gun, The gun,
however, was turned over to the Japanese during the early occupation

21, Q. The night that your husband was apprshended, did you know
that he was a fugitive from justice?
A, I did not know,.

22+ Q. Did your husband make any attempts to hide or defend himself
after he escaped from the Agana jail?
A. No, and he told me this; "I do not have to hide because I

have done nothing wrong."

T T———




23, Q. Did your husband tell you that the authorities had released
him?
A. No, sir.

24s Q. If your husband had done nothing to fear as he said, then
why, if you know of your own knowledge, was he afraeid to remain in
Jail to stand trial?

The judge advocate objected to the question on the ground that
it called for a conclusion of the witness.

The commission announced that the objection was sustained.
Examined by the commission:
25. Q. Were you conducted to the grave site at Fonte for the express
purpose of identifying the remains of your deceased musband?
A. Yes, sir, -
26. Q. The last time you saw your husband alive was sometime in the
month of July, 1944 at midnight, is that correct?
A, Yes, sir, .

27. Q. Do you know what happened to him from then on?
A, I do not know,

28. Q. Were you ever informed by any Japanese authority that your
husband had been executed?
A. No, sir.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission
desired further to examine the witness,

The witness said that she had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 11:10 a.m., adjourned until 9:00 a.m.
tomorrow, 13 February, 1946.




HEADJUARTERS ,
Island Command, Quam.

Wednesday, 13 February, 1946.
The commission met at 9:00 a.m.

Present:

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Colonel William P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,

Lisutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Commander Jemes H. Grover, U.S. Naval Reserve,

Lisutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,

Captain Robert J, Loesch, U.S. Marine Corps, members, and

Lisutensnt, junior grade, William A. Buckles, U.S. Nsval Reserve,
judge advocate. n

Vicente B, Bamba, civilian, reporter.

Jorge U. Cristobal, CStd, U.S. Navy, interpreter.

The accused and his counsel.

The record of proceedings of the third day of the trial was read
and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocate:

1. Q. State your name, residence and occupation.
A. Soledad Lisama Concepcion, & resident of Piti, Guam, household.

2o g. If you recognize the accused, state as whom?
A. I do not know him.

3. W+ Did you know Vicente Lizama?
A. Yes, He was my father.
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by Q. Describe Vicente Lizama please.
A. His height was not very tall; quite perfect in health and
very well built physically.

- 18 w: What was his occupation?
A. He was an ex-serviceman.

6. Q. When was the last time you saw Vicente Lizama?
A. When he came and visited me down at Atantano near Piti where
I was living with my husband. Two or three days after his visit I
3 heard that he was arrested by the Japanese.

7. Q. Were you present at the uncovering of a grave near Fonte
in October, 19457
A. Yes.

8. Q. Tell us who was present at the opening of this grave besides
yourself?

A. Maria, Jose, Ana, Joaquin, Nicolas Sablan, Juan Fejeran and
my mother. There were ten of us in that party.

9. Q. Were they all members of the family?
A. All were members of my family except Nicolas Sablan and
policeman Juan Fejeran.

10. Q. What did you see when the grave was uncovered?
A. As soon as the grave was uncovered I found one gold tooth, one
false one, and the remains of his clothing.

11. Q. Tell the commission everything you saw when the grave was uncovered?
A. We first found the slull, next the upper limbs, then the back bones
and the lower limbs, and a pair of home made sandals.

12, Q. Did you recognize the identity of those remains?
A, I recognized the false tooth, the gold tooth and the initials
written on the sandals which the deceased was wearing.

13. Q. What initials were on the sandals?
A. The letters, "V.L." ,

14. Q. You recognized the sandals as belonging to your father?
A. I recognized the sandals because ] was the one who gave them to my
father,

e L

15. Q. Where are those sandals now?
A, We left them in the grave.

16. Q. Did you recognize the teeth of the deceased?
A« Yes, One was false and the other was gold tooth.

T

17. Q. Do you have those teeth now?
A. I took them at the time the grave was uncovered but I do not

i recall where they are now,




18. Q. uid you positively identify those teeth as belonging to your
father?
A. Yes.

19. Q. And the sandals too?
A+ Yeoa,

Cross—examined by the accused:

20. Q. How long was your father a serviceman?
A. 25 years,

2. Q. vid you know, of your own knowledge, why your father was arrested?
A. No,

22. Q. Uddn't you know that your father had escaped from jail?

The judge advocate objected to the question on the ground .thnt it me
~ improper cross-ecamination.

The commission announced that the objection was sustained.

Ecxamined by the commission:
23, Q. At the time to which you have been testifying as to the exhuming
of the remains of this grave in October, 1945, did you examine any other
remains in any other grave at the same time?

As No, sir,
2. Q. Are you positive that the remains found in this grave to which you
have testified were the remains of your father, Vicente Lizama?

A. Yes, sir.

25. Q. What eventually happened to the remains, i.frnuknnﬂ
A. They were transferred to Anigua cemetery.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine the witness,

The witness said that sheé had nothing further to state,
The witness was duly warned and withdrew,

A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the ju.dga advocate:

l. Q. State your name, residence and occupation.
A. Pedro S. Leon Ouerrero, civil jail, prisoner.

2, Q. If you recognize the accused, state as whom.
A. Igawa, Tadao.

3. Q. Were you on Guam in 19447
A. Yes.

L Q. Where were you emplojyed?
A« I was working for the Japanese at the police department.

5 Q. What were your official capacities in the

department?
A. I was an interpreter and at the same time working in the police
record office where all reports and other records were received from the

outlying districtas.
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6. Q. In your capacity in the record office, did you have access
to the records showing the peocple who were arrested?

A, I was well familiar with those records at that time but I cannot
recall them now.

Ts Q. Do you know where those recordes are now?
A, Since the American reoccupation I have never seen them. They were
prubahlr lost.

8. Q. How long did you work for the Japanese in this particular capacity?
A. About two years. I had this position upon my arrival on Guam.

0. Q. Did you know Vicente ILizama?
A. Yes.

10. Q. Do you recall, of your own knowledge, when Vicente Lizama was
arrested by the Japanese?

A. To the best of my recollection it was in the early part of June,
19444

11. Q. Do you know, of your own knowledge, why he was arrested?

A. Vicente Lizama was brought in by the military police. We had a
record card in which his name and the person who brought him in were shown.
As to what and why he was brought in it was not mentioned in that card.

12. Q. No reason for his arrest was given, is that correct?
A. Yes. :

13. Q. How long was he confined in jail until he escaped?
A. About a week's time.

4. Q. Do you know if Lizama was ever given a trial?
A. Never heard of it.

15. Q. In your position as record clerk or whatever your official duties
were, would you have known if Lisama was given a trial?

A. According to all reports submitted there was never any official
court martial for this man.

16. Q. Was there any trial of any kind given this man?
A. None, to the best of my recollection.

Cross—examined by the accused;

17. Q. Are you a Japanese or Chamorro?
A. Chamorro.

18. Q< Were you ever a member of the Imperial Japanese NavyT
l'l m, !h‘i a

19. Q. In your own words, will you tell the members of the commission the
conditions existing on Guam at the time the deceased Lizama escaped from the

Agana jail?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
improper cross-examination.

The accused E.pli.di

The commission was cleared.

e T
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The commission was opened. All parties to the trial entered, and
the commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.

A. During the bombing of the Island those priscners arrested by the
military police were out of the jurisdiction of the civil affairs police, *
and all reports relative to them went directly to the head of the civil
affairs police.

20, Q. Just what were the preparations and the existing conditions on
the Island at the time?

A. To the best of my knowledge when the jail was bombed all arrested
persons and convicted ones escaped including those prisconers arrested by the
military police. The civil affairs police force did not have jurisdiction
over those escaped military police prisoners.

Examined by the commission:
2. Q. You have stated that the deceased Iizama was in the Agana jail for
about a week, is that correct?

A. Yes,
22, Q. During that week were any of the prisoners in the Agana jail tried
for any offense before a court of any ldind?

A. No, sir, :

Neither the judge advocate, the accused, nor the commiseion desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge adwvocate:

2 e Q. State your name, residence and becupation?
A. Nicolas T. Sablan, civil jail, priscner.

2. Q. If you recognize the accused, state as whom?
A. Igawa, Tadao.

3. Q. Did you know Vicente Lizama??
A.: Yes.

L. Q. Did you see him on Guam during the month of June or July, 19447
A. Yes.

4
5. Q. Did you see the accused on Guam during the month of June or July, ‘
19447

A. Yes.




6. “Eimtummmmmmmm-muumnmmm
accu

A. In the month of July, 1944, Igawa, Tadao was the one who decapitated
Vicente u“i

T« Q. What was your first connection in this matter relative to the
arrest and execution of Lizama?

A. I was not present when Iizama was arrested but I was at Sudo's
residence in Yona when he was brought in.

8. Q. Did the accused and Lizama go to the Kempetai headquarters?
A. Yea,

9. Q. Tell us what happened at the time when Vicente Lisama was delivered
to the Kempetal headquarters at Sinajana? '
A+ At about 10:30 a.m., we arrived at the Kempetal headguarters in
Sinajana. They brought in Vicente ILizama and we waited outside. At about
noon of the same day, Kowachl ordered us to get some picks and shovels, .
Directly after that they told us to follow them to a place called Fonte.

10. Q. Did you talk to the accused from the time Lizama was brought in to
the EKempetal headquarters to the time you left for ruut.u'.r
A. No, sir,

11. Q. Did you hear anybody talk to the accused?
A+ No.

12. Q< To whom did Kowachi give orders to obtain picks and shovels and
to go to Fonte?

A. Myself, Villagomes, Antonio Camacho, Vicente Camacho and Antonio R.
Camacho, all interpreters.

13, Q. In addition to those five interpreters, who also went to Fonte?
A. Hirata, Igawa, Kowachi, Kamitani, Hosockawa, Kato and EKobayashi.
They were all attached to the pol!.ce dopumm,

1i. Q. Did you hear any conversation made by the accused while enroute

from the Kempetai headquarters to Fonte?
A. No, sir,

15. Q. Did the accused have a sword at the time he left the Kempetai

headquarters at Sinajana to Fonte?
A. Yes,

16, Q. At any time, either at Sinajana or Fonte, did you hear anybody give
thumdmardnrtapnrrmthnmﬂm!
A. I didn't hear any.

17. Q. Tell us what happened, in your own words, at Fonte? E
A. Myself, Kowachi and Igawa dug a grave. . !

18. Q. For whom? 1
A. Vicente Lisama.,

19. Q. After you dug the grave then what happened?

A« There were two graves dug at the time we reached Fonte. One for
Vicente Baza and the other for Vicente Lisama., Vicente Basza's head was A
decapitated first and immediately after that Vicente Lizama's head was de-
capitated also.
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20, Q.Dnmknnrmrdimﬂnnsltth-!nmdthummﬂun!
A. Iﬂ, sir.

= P =

2l. Q. Tell the commission the direction in which the graves were laid
out in relation to each other?t

A, Between the two graves was a cocomut tree and the graves were about
two meters apart. Vicente Baza's grave was laid out north and south and
Vicente Lizama's was east and west.

22, Qs Vicente Lizama's grave was east and west?
A. Yes,

i 23. Q, Tell exactly what you saw?
A. At the east and west grave, the man was made to kneel facing east,
and on the south and north grave, the man was made to kneel and face north.

2h o Q. Tell the commission just how the man knelt at the west end of the
grave facing east; demonstrate to the commission,
A. Tt was like this position (demonstrating).

25, Q. Were his hands tied?
A Hﬂ, sir.

26, Q. Was he blindfolded?
A. I did not recall.

27. Qe Did he say any last words?
A. Before he was made to kneel Lizama said these words: "Farewell,
Saipanese, and we will meet in front of God."

28. Q. Who gave the order for the execution, :Lr;rmknnﬂ
A. I do not know.

29, Q. How many times did the accused strike the deceased Vicente Lizama?
A. Once.

30, Q. Did he have both hands on the sword, if you remember?
A. Both hands, yes, sir.

7l. Q. Demonstrate to the comission just what you saw?
A. He used both hands in holding the sword in this position
(demonstrating). He made just one stroke.

32. Q. One stroke?
A. Yes, sir.

33. Q. Was the head completely severed from the body?
A. Completely cut off.

3. Q. Did the head fall into the grave?
A. Directly inside the grave, :

35. Q.Mdth!body!luinhthgnﬂf
A, Yes, sir.

36. Q. Can you describe the clothing the deceased was wearing at the time

of the execution?
A. He was wearing navy dungarees, blue demim shirt and pants.

7. Q. What kind of shoes did the deceased hawve on?
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A. Home made sandals,

38. Q. Was the body straighten out before it was hn-i.ad*! |
A. Yes. .:

39« Qs Did you help in covering up the g:raﬂ'r
A. Yes,

40, Q. What did you do then?
A. We left directly. -

41. Q. Have you been to the scene of the execution since the time you
have just described to the commission?
A. Yes.

42, Q. Tell the commission the circumstances under which you returned
there.

A. The famlly of Vicente Lizama came to the police department and
asked for my assistance in showing them the grave of their deceased
father. At about 9:00 or 10:00 o'clock in the morning of a certain day
in the month of October, 1945 we toock off for Fonte. Upon arrival
I showed them the grave and they commenced uncovering it. They picked
up all the bones, washed them and placed them in a coffin.

43. Q. Who was present besides yourself and members of the :I'a.m:ll;r'!
A. The members of the family, one policeman and myself.,

Lhic« Q< Do you know the identity of the remains that you saw taken out of
the grave and put in the coffin?
A. I am not sure about the identity of the bones but I am sure of the

position of the grave.
L5« Q. Did you recognize the clothing that you already described that the
man was wearing at the time he was executed?

A. Yes, sir.

46. Q. Did you recognize the sandals you mentioned just a moment aga!'
A. Yas, gir.

7. Q. While you were on Guam during the Japanese occupation did you witness
any other execution besides the ones you have just described?

The accused objected to the question on the ground that it was irrelevant
and immaterial.

The judge advocate replied.
The commission was cleared.

The commission was opened, All parties to the trial entered, and the
canmission announced that the objection was sustained.

Cross-examined by the accused:

L8, Q. Was Hosokawa present at the time of the mcutian'l
A. Yes,

49. Q. What rank did Hosokawa have at that tinﬂ
A. Sergeant Major.
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' 50. Q. Was Hosokawa the senior non-commissioned officer present at the
time of the execution?
A, Yes,

Examined by the commission:

51. Q. To what branch of the service did Hosokawa belong?
A. Army.

i 52, Q. Did he have anything to do with the police department?
As Iﬁﬂl gir. ;

53- Q. In what ﬂﬂ}ﬂcitﬁ
A. I do not know.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine the witneas.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

Walton . Hall, second lieutenant, U.S. Marine Corps Reserve, a witness
for the defense, was recalled as a witness for the prosecution and warned
that the cath previcusly taken was still binding.

Examined by the judge advocate:

1. Q. I hand you a sheet of paper and ask you if you can identify it?
A. Yes, I recognize it.

24 Q. W1l you please identify it to the commission?

A. This was a statement made by the accused, Igawa, translated by
Sergeant Dunbar which was read to the accused by Sergeant Dunbar in Japanese.
I was present when it was explained to him. Both Sergeant Dunbar and myself
witnessed it when he signed it.

3 Q. At the time the accused made the statement, Mr. Hall, did you
explain to him that he was making it veluntarily and didn't have to unless
he wanted it?

A. It was explained to him very explicitly.

Le Q. Under the circumstances, Mr, Hall, was it stated to him that he

signed the statement voluntarily without any duress, force or promise?
A. Every word was explained to him. Aslo no duress or force was

exerted from him to make the statement and he signed it woluntarily.

The written statement was submitted to the accused and to the commission,
and by the judge advocate offered in evidence. There being no objection,
it was so received, and is appended marked Exhibit "1%,

5 Q. Mr. Hall, will you describe this statement that has been introduced
into evidence; did the accused admit in the statement that he did perform an
execution upon & native of Guam during the month of June or July, 19447

A. Yen. :
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6. <+ Can you give us the circumstances surrounding the confession that
he gave you at that time?

A. I do not understand the guestion.

7. &. Do you know if the accused ever denied participating in the
eecution at the time he was questioned?

A. I only know through what Sergeant Dunbar told me that he had
never denled having performed the execution.

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to ecmamine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

The judge advocate requested a postponement of the trial until
Thursday, 14 February, 1946, at 9:00 a.m.

The request was granted.

The commission then, at 11:10 a&.m., adjourned until 9:00 a.m. tomorrow,
Thursday, 1, Pebruary, 1946.

FIFTH DAY

HEADQUARTERS ,
Island cmd Guam.

Thursday, 14 February, 1946.
The commlssion met at 9:00 a.m.
Present:

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Colonel William P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,
Lisutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Commander James H. Grover, U.S5. Naval Reserfire,
Lisutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,
mmm.:.m,us.muom members, and
Lieutenant, junior grade, William A. Buckles, U.S. Naval Reserve,
Judge advocate

Vicente B. Bamba, a:l.v:'l.:l.:lm, repocter.
Jorge U. Cristobal, (Std, U.S. Navy, interpreter.
The accused and his counsel.

LY

The record of proceedings of the fourth day of the trial was read and
approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
Calvin W. Dunbar munt U.S. Marine Corpe Reserve, a witness for

the defense, was tnese for the prosecution and warned that
thuthmﬂ;hhmmatmw
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Examined by the judge advocate:

: 18 Q. What is your official capacity at the Island Command Stockade?
A. Interpreter.

2 Q. Japanese language?
A. Yes, sir.

3. Q. Can you read the Japanese characters and speak the Japanese language?
A. Yes, Bir.

L. Q. I hand you two sheets of paper marked Exhibit "2" for purpose of
identification; can you identify them?
A, Yes, this is the statement made in Japanese by Tadac Igawa.

5. Q+« Who wrote the statement?
A. Tadao Igawa.

b. Qs Did you see him write it?
A, Yes, sir.

T Q. Explain to the commiseion under what circumstances the accused
Igawa wrote the statement; in other words did you ask him to write it?
A. He wrote it at his own free will.

8. Q. Was there any promise of leniency made to him?
A. No, sir,

2. Q. Was the accused threatened in any way whatsoever?
A. No, sir.

10. Q. Was any force or duress used to induce him to make a statement?
.l.l Hﬂ, ml

11. Q. Any promise of reward made to him?
A. No, sir,

The written statement in Japanese was submitted to the accused and
to the commission and by the judge advocate offered in evidence. There
being no objection, it was so received, and is appended marked Exhibit "2w,

12. Q. Now I ask you to look at Exhibit "1" and tell the commission if
it is the exact translation of the Japanese statement, appended marked

| Exhibit n2n,

. A. Yes, eir. J.

I, |

' 13. Q. Who made the translation? |
A. I did, -

Cross—examined by the accused:

14 Q. Will you read the English translation of that statament?
A, Yes, sir, .

The witness read the statement which was previcusly introduced into
evidence, appended marked Exhibit "1,

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew,
=30=




The prosecution rested.
The defense began.
A witness for the defense entered and was duly sworn,
Examined by the judge advocate:
1. Q. State your name, residence and occupatioen.
o ncknﬁ; '.tkiaahi Hosokawa, sergeant major, Japanese Army, Island Command

24 Q. If you recognize the accused, state as whom.
Ao Lgawa,

Examined by the accused:

3. Q.+ Where were you born?

b Q. When did you arrive on Cuam? »
A. In the middle part of April, 194k.

5e Q. What unit were you a member of while you were on Guam?
A zgth Division.

[ Q.+ Tho was your immediate superior officer? o
A. First Lieutenant Koda.

7. Q. Was First Lieutenant Koda also known as First Lieutenant Eda?
A. He had two different names but that is one and the same person.

B. Q+ Who was First Lieutenant Koda's superior officer in command?
A+ Lisutenant General Takoshima,

9. Q. Of which unit was Takoshima the commanding officer?

The judge advocate objected to the question on the ground that it
called for a conclusion of the witness,

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.
The question was repeated.

A. He was the commanding general of the 29th Division.

10. Q. Did you know Igawa, the accused, in June, 19447
A. Yesn.

1. Q. thtnm.tnamninmnmﬁrﬂlmnhiﬂ
A. He was attached to the garrison forces.

12. Q. What happened to the unit which Igawa was attached to in June,

==
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The judge advocate objected to the question on the ground that it
called for a conclusion of the witness,

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained.

13. Q. What was the status of the unit to which Igawa was attached to ¥
in June, 1944% .

The judge advocate objected to the question on the ground that it !
called for a conclusion of the witness. '

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated,

A. During the month of July, 1944, there was an order from the
commanding general of the 29th Divieion to the Kebetai in which Igawa was
attached which stated that all orders given by the cammanding general must
be carried out.

The judge advocate moved to strike the last answer of the witness on
the ground that it was not responsive.

The accused made no reply.
The commission announced that the motion was sustained,

14. Q. Explain the organization of the naval garrison forces on Cuam and
this army division in June, 19447

The judge advocate objected to the question on the ground that it
called for a conclusion of the witness and that the witness had not been
qualified as an expert on matters of organization.
The accused replied.
The commisaion announced that the objection was not sustained.
The question wae repeated. JI
A. I do not know anmything about the naval garrison forces.

15. Q. Did any reorganization take place between First Lisutenant Eda's
organization and the unit to which the accused was attached?

The judge advocate objected to the question on the ground that it called
for a conclusion of the witness.

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.
The question was repeated. .
A+ There were changes made.
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16. Q. What were those changes?

A. During the month of June, 1944 an order was issued by the division 3
general, Takoshima, ordering the commander of the garrison forces to transfer_
some of their policemen to the military police unit.

17. Q. June or July? :
A. June, '

e

18. Q. Do you know who was Igawa's commanding officer in June, 19447
A« I definitely forgot his name.

19. Q. Who was the commanding officer of the accused after the reorganiza-
tion?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused replied,
The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered, and the
commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.
A. First Lieutenant Koda.

20. Q. Do you know Vicente Lizama?
A+« Yes, I know hdm.

21, Q. VWhen did you see him?
A. The first time I saw him was when he was brought in to the Kempetal
headquarters by Igawa.

22, Q. Were you present at the execution of Vicente Lizama?
i- Y‘E, mv

23, Q. Who executed Vicente Lizama?
A. Igawa.

24, Q. Do you know, of your own knowledge, why Igawa executed Vicente
Lizama?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused replied, !
The commission announced that the objection was not sustained.
The question was repeated.

A. The reason why Igawa beheaded Vicente Lizama was that he was ordered
by the unit commander,Koda.

25, Q. Were you present in the presence of the accused when he was ordered
by First Lieutenant Koda to execute Vicente Lizama?

A Imwl
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26. Q. Who was alsc present?
’ A. There were five of us in all,

27. Q. Do you recall what First Lieutenant Koda's words were when he ordered ¥

the accused to execute Vicente Lizama?
As Koda received orders from the commanding general Takoshima and he
said that Igawa was to be given the opportunity to behead Vicente Lizama.

28. Q. Were you present at the execution?
A, Yes, I wasa,

At this stage of the proceedings the witness was advised of his
privilege to refuse to answer any question which might tend to degrade or
incriminate him,

29. Q. What kind of clothing did the accused Igawa wear at the time of
the execution?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.

A. Japanese naval uniform.
30. Q. What preparations were made for the execution?

A. We just dug the grave and asked the deceased if he had anything to
say. He said, "I would like to have a cigarette." That is all.

9l. Q. What did the accused use to esecute Vicente Lim?
A. The sword which Igawa brought.

32. Q« Do you know whose sword it was?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused made no reply.

The comuission announced that the objection was not sustained.

The guestion was repeated,

A. Yes, it belonged to Igawa,
33. Qe What was done after the execution; what steps were taken?

A. After the execution was done the grave was covered up, there was
a little prayer, and then we left.

Cross-examined by the judge advocate:

3. Q. Who was Lisutenant Koda?
A. He was the unit commander,

35. Q. Of what?
A. Unit commander of the military police.

3. Q. Where was he stationed?
A. In the vicinity of Sinajana.
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37. Q. Was he your commanding officer? |
A. Yes. ‘ ]

38. Q. How long were you assigned under him?
A. Since after our departure from Japan in the first part of April,

39. Q. What were your official duties under Koda?
A. It all depends upon what orders I received.

- ) 40. Q. If you know, what were Igawa's orders under Koda?
A. Igawma also received orders from Koda and did according to the orders.

4l. Q. Were you at the Kempetai headquarters when Igawa brought Lizama in?
A, Yes,

42. Q. Approximately what time did Igawa and Lizama arrive at the head-
quarters?
A. About 8100 or 9:00 o'clock in the morning.

L3. Q. Were you on duty at the time?
A. At the moment Igawa and Lizama entered the headgquarters I was reading

my papers.

L. Q. Were you inside the office? .
As Yes.

L5. Q. To whom did Igawa report when he came inside the building with
¥ Lizama?
A. To the unit commander, Koda.

L6. Q. What was the conversation between Lisutenant Koda and Iggwa at that

time?
A. At the moment Igawa brought ILizama in he reported to unit commander
Eoda, then after that Igawa left the prisoner in care of Suzuki and went

away.

L7. Q. Did you hear any conversation between Lieutenant Koda and Igawa?
A. Yes, I listened to their conversation every now and then.

" 4B8. Q. What did Koda say to Igawa at that time?
/ A. I heard Koda gave the word to Igawa that he received orders from the ¥ i
commanding general that Igawa was to behead Liszama. i

v 49. Q. Did Koda say that the genmeral specified Igawa to perform the !
exscution? |
A. According to the commanding general that was what he said to Igawa,

50. Q. Just what did he say to Igawa, can you remember the exact words?
A. I definitely heard Koda give the word to Igawa that he received
' orders from the commanding general to giwve the privilege to Igawa to execute
the person.

51. Q. Did you hear Koda ask Igawa where the native was found?
A. I didn't hear that. ;

j 52, Q. Were you at the headquarters the rest of the day?
| A. There were bombings going on at the time and I just cannot remember
exactly whether I was there or not the rest of the day.
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g 53. Q. Do you know what happened to the prisoner after Igawa delivered

him to ILieutenant Koda?
A+ Igawa left the prisoner to Sumuld.

54. Q. What was the prisoner's name?
A+ The name I know 1s Vicente.

55. Q. Weren't there more than one prisoner brought in by Igawa at that
time?
As Just Vicente alone.

56. Q. Igawa brought in just one prisoner?
A+ Yes, sir.

57. Qe And that prisoner was turned over to Susuki?
As Yes, sir.

58. Q. What happened to the prisoner after Susuki took him?
A« As far as I know he was taken outside.

59. Q. Do you know what happened to him after he was taken outside?
A. I do not know what happened to him,

60. Q< What happened to Igawa after Susuki took the prisoner outside?
A. I believe he left.

6ls Q. Did he go outside the building or did he leave the area?
As I do not exactly know how far he left the building or where he went,
but I know that after he received the orders he left the building.

62. Q. Did you hear the answer that Igawa gave Koda at the time Koda told
Igawa that he was to perform the execution?
A. I did not know whether he answered or not.

63. Q. Did you hear any other conversation between Koda and Igawa during
that entire day?
A. I didn't hear any.

64, Q. Was Lizama or the prisoner brought back inside the building during
the day?
As I do not know.

65« Qs Did you see the prisoner tied to a tree?
As When Susuki brought out Lizama I did not see what happened to him.

66, Q. Did you see the prisoner tied to a tree at or near Sinajana military
police headquarters that day?

A. I do not exactly know whether he was tied to a tree but I saw that
he was rather close to a tree,
67« Qs What time of day was he tied to a tree?

The accused objected to the question on the ground that the witness had
not testified that the prisoner was tied to a tree.

The judge advocate made no reply.
The commission announced that the objection was sustained.

68. Q. What time did you see the prisoner by this tree?
A. After he was brought out. It was about 20 or. 30 minutes.
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69. Q. Do you mean that the prisoner was standing close to a tree within '

the 20 or 30 minmutes after Sumiki took him outside? !
A. Right. About 20 or 30 mimutes after the prisoner was brought out

1 saw Lizama sitting close to a tree,

70. Q. At what time did Igawa get back to the headquarters, if you know?
A. About 4200 o'clock in the afternoon.

7Tl. Q. Tell us what happened after Igawa came back relative to the
circumstances leading up to the execution of ILizama?

A. After Igawa returned and a little bit later after that the members
of the party started coming in and they assembled,

T2. Qe Where did they go then?
A. Right after that we went to a certain spot and then Vicente Lizama
was executed.

7T3. Q. Was Lieutenant Koda at the scene of the execution?
A. He did not go.

The Q. Who was in charge of the execution party?
A. No one was in charge after we left. We all received orders from
Koda to go to a certain spot and we took off at the same time,

75 Q. Who gave the order to decapitate?
A. Koda,

76. Q. Who gave the order to decapitate at the scene of the execution? /
A. There wasn't any order given at the scene of the decapitation.

77. Q. No orders were given at the scene of decapitation at all, is that
correct?
A. None.

78. Q. Did you engage in any conversation with the accused from the time
he returned to the Kempetai headquarters until the time he returned from the
scene of the execution?

As There was no conversation between us.

79. Q. Did you hear the accused make any remarks that he had objected to
perform the execution?
A. Since it was an order from the generel he had to behead him.

80. Q. Udd you hear the accused make any statement that would indicate that
he objected to perform the execution of Lizama?
A. As to what Igawa said I did not hear any.

e, s, s I

The witness was duly warned.

* The commission then, at 11:15 a.m., adjourned until 9:00 a.m. tomorrow,
Friday, 15 February, 1946.
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The commisaion met at 9:00 a.m.
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: SIXTH DAY
Teland m] - "E’, Guaa.
Friday, 15 February, 1946.

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,

Lieutenant Colonel William P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,
Lieutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Colonel Samuel S. Yeaton, U.S. Marine Corps,
Lisutenant Commander James H. Grover, U.S. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,

Captain Robert J. Loesch, U.S. Marine Corps, members, and
Lieutenant, junior grade, William A. Buckles, U.S. Naval Reserve,

The record of proceedings of the fifth day of the trial was read and

approved,

Mo witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Alcdoshi Hoscloaws, the witness under cross—examination when the adjourn-
ment was taken, entered. He was warned that the cath previously taken was
still binding, and contimmed his testimony.

Reeccamined by the acecused:

. Q. Do you recall Koda's exact words to the accused when he ordered him
to exsoute Vicente Lizama in your presence? :

The judge advocate objected to the question on the ground that it was

repetitious.

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

The yuestion was :ant-d.. !

A. The order as quoted by
There was an order given from the division general that the native Liszama

to be exscuted and Igawa was to behead him."

W&« What the execution
order carried out, wiat did Koda do?
A. According to what I remsmber after we had reported the execution,

we gave him the regular respects
mamtioned., He was rather sad that we did the execution.

Q. What did Koda do after you reported the campletion of the exscution?
A, He left and I am sure that he went to the 29th Division headquarters

where Tekoshima was.

me according to what I heard was this: 4

returned to headyuarters and reported the

and there was nothing speclal that he
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84, Q. What duties did your unit perform during the invasion?
A. Thieh invasion?

85. Q. The American invasion.
A. We gathered all civilians and placed them in a safe place,

Recross-examined by the judge advocate:

86, Q. After the party had returned to the headquarters from the scene
of the execution and reported to Koda, did Koda ask you who performed the

execution?
A, After we left the scene of the execution we reported to Koda.

Igawa, the accused, came into the Kempetai headgquarters and put in his regular
respects, salute, and he told Koda that he had done the execution.

The accused requested permission to submit a written translation of
2 the answers to Q.27 and Q.50 in the witness's own hand writing and in his omn

language.
The commission announced that the request was granted.

At the direction of the commission, the witness wrote ocut the answers
in his own language, appended marked "E",

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

The accused, at his own request, took the stand. He was warned that
the oath previously taken was still binding.

Examined by the judge advocate:

1. Qe Are you the accused in this case?
A. Yes,

Examined by the accused:

2. Q. In June of 1944 did you execute Vicente Lizama?
A. I have forgotten the name of the person but I think that was the

man I killed.
3. Q. Why did you do it? f

The judge advocate objected to the question on the ground that it was |
incompetent, irrelevant and immaterial. |

The accused made no reply.
The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial emtered, and the
commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.
As The reason why I did it was because I was ordered.
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k. Who ordered you to do it?

T. Unit commander Koda of the military police.
S Q. vid you recall Koda's exact words when he ordered you to execute

this man?
A. Lizama ‘was to be executed and that was the order from the division

general, BSince the execution was going to take place according to military T
orders, ]I was to execute him,
6. Q. Did you want to do it?

The judge advocate objected to the question on the ground that it was
incompetent, irrelevant and immaterial.

The accused replied.
The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered, and the
comnission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated.
A. I did not wish nor want to do it.

TI Q-Thin‘lhﬁ'dﬂmﬂnitf
A. Because T was ordered., - I had to obey the order.

8. Q. Do you know what would have happened if you had refused to obey the
order?

The judge advocate objected to the question on the ground that it called
for a conclusion of the witness,

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained,
9e Q. Did you believe at that time that the execution was legal?

The judge advocate objected to the guestion on the ground tﬁt it was
a hypothetical question and called for a conclusion of the witness.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

10, Q.Huthtnwdmhtinmrlind“tnth-hplityutthhmtimi
A. It was my belief that it was a legal execution.

11. Q. What led you to believe that it was a legal eecution?
A. The reason Why I balieved it was a legal execution was because it was
& general's order, and I was told also by our company commander.,

12. Q. Did this execution conform with the legal requirements of the
Japanese military law?

mmmﬁ-nbmtnth-qHMnmthtmthﬂﬂm
for a conclusion of the witness.
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The accused made no reply.
The commission announced that the objection mas sustained.

13. Q. What clothing did you wear at the time of the mcut.!.uu'r
A. Imperial Japanese Navy uniform.

14. Q. What insignia did you wear at the time of the execution?
A. On my cap the usual pavy anchor insignia and on both sides of my
collar my rating was attached, which was a star and underneath it one anchor.

15. Q. What instrument did you use to execute the prisoner?
A+ A sword.,

16, Q. Whose sword was it?
A. It belonged to the pavy but I borrowed it.

Cross—examined by the judge advocate:
17. Q. You made the statement which is in evidence that Koda told you that
the native was to be executed for strategic reasons, what do you mean by
strategic reasons?

A. What I meant by strategic reasons was that the things Iizama did *
during the war was considered going against the rules of war that we had,
18. Q. Who was in the room when Koda told you this?

A« I believe Hosokawa was present. As to the other room, I do not
19. Q. Did Koda thank you for nnking the arrest of Lizama?

A. Yes, Koda told me words like, o.k., or words to that effect,

20. Q. Did he tell you it was a good arrest for a police inspector to make?
A. I believe he was rather happy about it.

2l. Q. Did he tell you to execute the prisoner as a reward for what you did?
The accused objected to the guestion on the ground that it was misleading.
The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
The question was repeated.
A. No, he did not say that.
2. Q. Atthuti.u]{udatoldymﬂntmmr-gningtnpurfmthn
execution, what did you say to Koda?
A. A1l T said was: "Ha," meaning yes.
23. Q. Did you sharpen the sword the day before the exscution?
A. As usual and just before the execution, I took a white piece of paper
and wiped the blade of the sword.

24. Q. What was the purpose of that?
A. For the mere purpose of cleaning it.
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25:. Q. You have testified that you wore a particular uniform that day;
what color was that uniform?
A. The color of khakd.

26. Q. Did you wear the same uniform that day as you usually wear?
As Yea,

Examined by the commission:

27. Q. You stated that you did not want to execute the native Lizama, is
that correct?
Al Iﬂﬂ'j ﬂ-j.'l"‘-

28. Q. "hat was your objection in executing the native named ILizama?
A. Since this was the first execution I had known I never heard of
any objection or anything sald of not doing the thing as told.

\ 29, Q. What was your objection in executing the native Lizama?
A. Not that I wanted to decapitate the native but the orders came from
the higher authorities and I had to do it.

30. Q. Why did you object to it?

A. I never wanted to decapitate any human being as T know it is a very
sad thing, but since it was an order from the higher authorities, I had to do
it.

31. Q. Then your objection was for personal reasons, is that correct?
A. Yes, sir,

32. Q. Did you tell anybody that you objected to it?
A. I did not mention that to anybody. It was only my personal feelings.

33. Q. Why was the sword used in the execution?
A. Because the unit commander told me to use the sword.

34. Q. When did he tell you to use the sword?

A. The morning after I presented the prisoner to Koda and I went out
to attend to nature's call, Hosokawa, at about 8:00 or 9:00 o'clock called
me and said that Keda wanted to talk to me. That was the time when Koda
told me that I was going to use my sword.

35, Q. What were the words that Koda used regarding the sword for the

execution?
A. What Koda told me was thie: "Since it was going to be an execution,

I want you to use your own sword."

36. Q. I believe there was another native executed at the same time and
at the same spot, is that correct?
A. YesB,

|
37. Q. Do you know what instructions Koda issued in regard to that ik ‘
{

' individoal?
A. I do not know.

38, Q. Then you have no knowledge of anything that happened that
day except what happened to the deceased Lizama, is that correct?
A. That is right. The members of the police force and the unit commander

| never sald anything about the other person.
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39. Q. And according to your story about this individual Koda, you were
to execute Lizama, is that correct?
A. That is right.

40. Q. Who was your superior in the non—commissioned rank or petty
officer; in other words, somebody that was not an officer?

A. Hosokaws was directly the first non-ccemissioned officer next
to First Lieutenant Koda.

il. Q. Was he the individual from whom you normally received your
orders?
A. I do not remember ever having received orders from Hosokawa.

. k2. Q. And normally in the course of business you dealt directly with
First Lieutenant Koda, is that correct?
A. YOB.

L3. Q. Then you were in dailly business intercourse with First
' Lieutenant Koda, is that correct?
A, Yes, sir,
L. Q. However you did not protest to Koda over the execution of which

you objected to, is that correct?
. A. I did not make any objection to Koda since I kmew it was the

general's order,

Neither the accused, the judge advocate, nor the commission desired
further to examine the witness.

The witness said that he had nothing further to state,
The witness resumed his status as accused.
The defense rested.

The judge advocate requested a postponement of the trial until Monday,
18 rebruary, 1946, at 9:00 a.m.

The request was granted,

The commission then, at 11:15 a.m., adjourned until 9:00 a.m. Monday,
18 February, 1946.




SEVENTH DAY

HEADQUARTERS, © . ' .
Island Command, Guam.

Monday, 18 February, 1946.
The commission met at 9:00 a.m.
Fresent:

Colonel Walter T.H. Galliford, U.S. Marine Corps,

Lieutenant Colonel Willism P. Carey, U.S. Marine Corps Reserve,

Lisutenant Colonel Donovan D. Sult, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Colonel Samuel 8. Yeaton, U.S. Marine Corps,

Lisutenant Commander Jumes H. Grover, U.S. Naval Reserve,

Lisutenant Commander Joseph L. Wolf, U.S. Naval Reserve,

Captain Robert J. Loesch, U.S. Marine Corpe, members, and

Lieutenant, junior grade, William A. Buckles, U.5. Naval Reserve,
Judge advooate.

Vicente B. Bamba, civilian, reporter.

Jorge U. Cristobal, CStd, U.S. Navy, interpreter.

The aceused and his counsel.

The record of proceedings of the sixth day of the trial was read and
approved.

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present.

The accused read a written statement in his defense, the statement
together with its translation are appended marked "pv,

The judge advocate read his written opening argument, appended
"G(1)", "a(2)", "a(3)", "G(4)", "G(5)", "G(6)", "G(7)" and "G(8)".

The accused read a written argument, appended marked wH(1)®, wH(2)w,
"H(3)", "H(4)", "H(5)" and "H(6)".

The judge advocate made the following closing argument:
In the first instance the accused cited War Department Rules of Land

marked
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I believe it is immaterial what the Japanese military
regulations are and if the accused performed the execution in self-
defense the evidence of the defense fails to prove it. We are not |
trying the accused under the laws or regulations of the Japanese
military forces. The following authority is quoted in support of
the position taken by the prosecution in regard to the argument of
the accused that he was acting under orders. Clark's Criminal Law
(Hornbook Series) 2nd ed. (1902) Sec.39, P.91-93; reads as follows:

"It is no excuse for the commission of a crime
that it was done under the command of another. The
authority of an agent cannot rise higher than ite
source., If the act commanded is a crime, it would be
such if done by another pursuant to command. Thus, a
command by a superior officer does not excuse an
inferior, either in the army or the navy, or in eivil
life, for committing a criminal act.”

The above authority alsec pointed out that nothing short of
being placed in fear of death would justify the commission of a
homicide.

"The court charged that the fear of having houses
burned or goods spoiled was no excuse but that the only
force that would excuse was force upon the person, and
present fear of death, and that this force must have
contimed all the time the prisoner remained with the
rebels. Fear of injury to property or it seems of anything
short of death will not excuse. Nor, apparently, is
duress an excuse for taking life.”

In conclusion the prosecution would like to point out that
inasmich as the accused is being tried before a Military Commission
comprised of military men who are familiar with military rules and
regulations it would appear that the accused has offered a mighty
poor defense in saying that the only reason he performed the execution
is because he was ordered to do so. It is almost an assumption on
the part of the accused that the Commission would know nothing about
military rules or regulations. In the light of the foregoing remarks
the prosecution firmly believes the Commission will be justified in
finding the accused guilty as charged.

The trial was finished,
The commission was cleared, :

The judge advocate was recalled and directed to record the
following finding: ‘1

The specification of the charge proved.
And that the accused, Tadao Igawe, is of the charge guilty.
The coamission was opened, and all parties to the trial emtered,

The judge advocate stated that he had no record of previous con- .
vietion. .
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The commission was cleared.

The judge advocate was recalled, and directed to record the sentence
of the coomission as follows:
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The commission then, at 11:20 a.m., adjourned to await call by the
senior member.

Colonel, U. S. @ Corps, v Member,

3 i
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Tleutenant, junior grade, U.S. Naval Re




Argument of Judge Advooate in reply to
the plea in bar of the Acoused.

In answer to the plea in bar made by the accused that
the accused 1ls a prisoner of war, is a member of the Imperial
Japanese Navy and as such is entitled to all the rights of a
prisoner of war as prescribed by the Geneva Convention of 27
- July, 1929, Articles 60 and 81, the prosecution quotes the
following authority that it is immaterial whether the accused
is a member of the military forces or whether the acoused is
a civilian internee. In presenting the following authority
the prosecution does not admit that the acoused is a member of
the Japanese Navy and i1s therefore a prisoner of war as
distinguished from a civilian internee.

The authority to be quoted shows that civilian internees
and prisoners of war are entitled to the same treatment. The
real distinction to be made is the status of the accused at the
time of the commission of the alleged crime. The evidenoce
adduced by the accused in support of his plea in bar shows the
accused was taken into custody during the Christmas Season of
1945. The alleged orime was committed on or about June 194L.
Clearly the accused was not a prisoner at the time of the
ocommission of the orime and therefore Articles 60 and 81 of the
Geneva Convention of 27 July, 1929, do not apply.

The partiocular point in question, as to whether or not
the accused can be tried without regard to his status es a
prisoner of war was passed upon by the Judge Advocate General
and his opinion is set forth in JAG Ltr:III:RJD:ey of 24 April
1945 as follows:

"From the point of view of the trial it 1is
believed the distinotion as between civilian
internees and prisoners of war has no importance.
The terms of the Geneva Prisoner of War Convention
seems to indicate that olvilian internees are
entitled to the same rights accorded prisoners
of war.

"This point of view is clearly expressed by
Oppenheim. The United States in 19L2 agreed to
treat interned Japanese Civilians 'at least as
falrly as prisoners of war'.

"Orimes committed while they are interned as
oivilian or imprisoned as prisoners of war, the
subjeot group are to be treated as prisoners of
war and treated in accordance with the provisions
of the Geneva Convention, i.e. by court martial
with proper notifiocation to the proteoting power.
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"For orimes committed prior to reconquest
of Guam the subject group should be tried as
common criminals by the Exceptional Military
Courts ereated by Proclamation IV of the
Military Governor of Guam and the Geneva
Convention does not apply".

In an opinion for the Commander in Chief, United States
Pacific Fleet and Pacific Ocean Areas, Military Governor of
Guam, relative to trying prisoners of war in an Exceptional
Military Court, John D. Murphy, Captain, U.S. Navy, War Crimes
Officer, Pacifle Ocean Areas states as follows:

"The question as to the application of
the Geneva Convention has been given consi-
derable study because of the possible far
reaching effeot of denying any right or
protection to whioh the acocused might be
entitled under the convention. If the
accused had committed an offense while
imprisoned es a prisoner of war, the
Geneva Convention would unquestionably
apply for his trial for such offense. But
ginoe he is charged with committing an
offense prior to obtaining prisoner of war
status he does not have a prisoner of war
status relative to trial for his oriminal
aots conmitted prior to his being captured.
The reason is that when he violates the
eriminal- laws of the particular place or
laws of war, he immediately subjects himself
to be taken into custody, detalned, tried as
a common prisoner and punished by the sentence
of a court of campetent jurisdiotion all in
acocordance with the laws when he has violated.™

The accused stated that he was attacking the jurisdiection
of this ocourt by his plea in bar and has made no distinetion
between a plea in bar and a plea to the jurisdiction of the
court. Therefore it is believed proper at this time to point
out to the court wherein this court derives its jurisdiection
to try the accused. -

The commission will note that the specification of the
charge preferred against the acoused refers to the accused as
an inhabitant of Guam and the acoused 1s being tried as an
inhabitant of Guam for the wiolation of Seotion 189 of the
Penal Code of Guam.

That this Military Commlission is legally constituted
and has jurisdiotion to try the accused the attemtion of the

Commission is invited to Seotion 33 of the Code of Civil
Procedure of Guam which reads as follows:

"33, Courts of Justice in General -

The following are the courts of justice
in Guam:

cessss 5. Suoch special courts as the
Governor in his disoretion may appoint.”

"D(2)"

e Pl

i R




Cts A 7

. This Commission was established by Proclamation Number
IV, Article I, by the Military Governor of Guam on 21 August,
1944

In view of the foregoing it is submitted to the Commis-
sion that the plea in bar should be denied because it is
immaterial whether the accused is a member of the military or
is a civilian and therefore this Commission has jurisdietion
over the accused irrespective and regardless of his military
or e¢ilvilian status.

i &
Lieutenant, Junior grade, U.S.’Na?nl Reserve
Judge Advocate.
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STATEMENT OF THE ACCUSED

I acted according to the order of my superior and

e | believed it was rightful. In my mind this is not murder.
There was no personal feeling whatscever against the man,
I don't believe this becomes a crime. I also am a human
being. I also have blood and tears but in my position under

the order of my superior it was only my duty.




Judge Advocate's written opening argument

In a oriminal prosecution it is essential that the prose-
oution bring before the Commlssion sufficient evidence to prove
beyond a reasonable doubt each apd every essential allegation
in the specification. If proof beyond a reasonable doubt of
each and every essential allegation in the specification is
adduced by competent evidence then it is the duty of the Commis-
sion to convict the accused of the crime charged ageinst him.

With this thought in mind let us look at the essential
allegations in the specification. In the first instance an
allegation is made that the accused is an inhabitant of Guam. The
acoused said so himself, stating that he came to Guam in September
1942. It is unimportant why he came to Guam. The evidence is
clear that he actually did come to Guam and was therefore subjeot
to the laws of Guam. The guestion of Jjurisdiction of the Com-
mission has been settled by the Commission in ruling on the
accused's plea in bar and it 1s not belleved necessary to dwell
on that point at this time. The next essential allegation of
the specification states the time and place that the crime was
committed. The allegation, "did in or about the month of June,
1944, ," does not attempt to state the exact day the crime was
committed. It almost goes without saying that it is not necessary
to prove the exact date of the execution. All of the evidence
considered together, both the evidence of the prosecution and the
defense definitely and conclusively proved and established that
the execution ocourred in the month of June, 1944. The same
argument is true concerning the place of the execution. I don't
believe a criminal prosecution ever falled because of lack of
proof of the exact date of the camission of the offense or of
the lack of proof of the exact spot where the aotual offense was
committed.

The next essential allegation in the specification is the
words, wilfully, feloniously, with premeditation and malice
aforethought. Now let us consider these words, arrive at what
is meant by them and then conslder a moment to see if the
evidence does actually prove this essential allegation of the
specification. First, the word wilful, according to Webster is
defined as follows:

"l. Self determined; 2. intentional;
Example as wilful murder."

In Chadman's Legel Dictionary, wilful is defined as follows:

"Joluntary, intentional. An act is wilful
when done with knowledge and desire on the part
of the person doing it."

I submit to the Commission that this execution was committed by
the accused as an intentional, voluntary and wilful act. The
testimony of Hosokawa showed that the accused was given the
privilege or opportunity to do the act. There is no evidence
that the acoused made nﬂimobjaotian whatsoever when this
privilege was accorded from his superior officer. There 1s

no evidence whatsoever in the record to.show a direot order was
given to the accused to perform the exeoution, except the
testimony of the acoused.
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Next the word feloniously is an Important word. What
does feloniously mean as used here? It means contrary to the
law or against the law. Now I don't think that this word
calls for much discussion. The acoused is being tried for
murder as set forth in Section 189 of the Penal Code of Guam.
The Penal Code of Guam was in full force and effect at the
time of the killing of Lizama. I believe that has been
definitely established. There is sufficient authority on
this point. If the Commission desires the authority the
prosecution will furnish it, but will dispense with reading
it now as that fact has not been questioned or placed in issue
in these proceedings.

We pass now to premeditation. Chadmen's Legal Dictionary
defines the word "premeditate" in the following language:

"Po think in advance; to plan or design."
Premeditation is defined as:

"i design or intent formed to commit a
crime or to do some other thing before 1it
is done."

llow the evidence shows that Igawa did the following things
after being notified by Lieutenant Koda that Vicente Lizama
was to be executed:

(a) He went home to rest after working all
night in apprehending the deceased and returning
him to Sinajana Kempetal Headquarters;

(b) He attired himself in a naval uniform
which he was wearing at the time of the execution;

(¢) He wore a sword on his person for the
purpose of having it available for the exeoution;

(d) He returned to the Sinajana Kempetail
Headquarters for the purpose of retaking the
deceased into his custody in order that he might
perform the execution;

(e) He jourmeyed to the scene of the .execution
with the prisconer in his custody with the expreas
purpose in mind of performing the execution upon
arriving at a certain spot;

(f) He cleaned the blade of his sword prior to
performing the execution having in mind at the time
of the cleaning of the sword the decapitation of
the deceased.

e -
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All of the above clearly shows premeditation on the part
of the accused. He was thinking in advance and was carrying
out a plan or design to kill the deceased which the prosecution
contends is murder.

Malice aforethought according to the legal dictionary
is:

"Intention to kill, previous to committing
the act, or previous design or purpose.”

I believe the same argument applies to malice aforethought that
has just been advanced for premeditation. The accused intended
to kill Lizama from the moment of the conversation with
Lieutenant Eoda the morning of the day of the execution. Webster
defines malice as:

"Enmity of heart or ill will."

I believe such ill will on the part of the accused has been
clearly manifested in this case.

Could any civilized man, as we know a civilized man, draw
back a large sword with both hands and then viciously, brutally,
cruelly, with one powerful and crashing blow slash down on the
helpless and defenseless figure before him with such force and
violence as to completely sever the head from the body, without
having emmity of heart? To me, Members of the Commission, such
a cruel and dastardly act indicates malice aforethought, emmity
and i1l will.

The next essential allegation as contained in the specifi-
cation is "without justifiable cause". No justifiable ocause
existed for the murder of the deceased because the prosecution
has shown that there was a serious doubt whether the accused was
actually ordered to execute the deceased. Xven if the accused
did construe the worda of Lieutenant Koda to be an order for the
execution, nevertheless there is ample authority for the
propésition that it ia impossible to give a legal order to do
an illegal act. The prosecution has further shown that the
deceased was not given a trial or a hearing of any kind by the
Japanese before he was executed. In fact the evidence shows
that there were no charges ever preferred against the deceased
by the Japanese. The evidence further shows that the deceased
made a statement to his wife, "I have done nothing and have no
reason to hide." :

The rest of the specification has been proved by the
prosecution. Two eye witnesses saw the acoused execute Vicente
Lizamna and testified that Vicente Lizama was in fact decapitated.
These witnesses testified that the head was completely severed
from the body. In addition to the testimony of the eye witnesses
the acoused testifylng in his behalf stated he did decapitate
the deceased in the manner set forth in the specification.




The acoused testified in his own behalf that he was
ordered to commit the execution. However there was no evidence
introduced by the accused to corroborate his testimony. He is
trying to oreate the impression that he was bound to act as he
did. That he had no alternative; that he did it to save his
own hide so to speak. However the evidence does not bear out
any such fact. Actually the evidence points in the opposite
direction, namely, that he was to be honored by his superior
officers, that he had made & good arrest; that it was a good
piece of work; that he was to be highly commended for working
all night and as a reward for his good piece of work he, the
accused, would be allowed the privilege of carrying out the
execution. The evidence which bears out this contention of the
prosecution is the testimony of Hosokawa who was the Chief Petty
Officer present and who was next in line in the chain of command
to Lieutenant Koda. He 1s the only witness that was present at
the time of the conversation between Lieutenant Kode and the
acocused that has been brought before this commission. This
witness, Hosokawa, testified upon cross examination that the
accused was given the privilege or opportunity to commit the
execution. Hosokawa told what he thought actually happened and
that point is worthy of consideration at this time. The Commis-
sion is asked to consider carefully questions 27 and 50 and the
answers thereto in the testimony of Hosokawa. Question 27 was
put to the witness in the following words:

"Do you recall what First Lieutenant Koda's
words were when he ordered the accused to execute
Lizama?™

ALlSWer :

"Eoda received orders from the commanding
general Takashima and he said that Igawa was to
be given the opportunity to behead Vicente
Lizama."™

Again let us look at the next answer of the witness relative to
the same point. Question 50:

"Tust what did he say to Igawa, can you
remember the exact words?"

Answer:

"T definitely heard Koda give the word to
Igawa that he received orders from the commanding
general to give the privilege to Igawa to execute
the person."

IT the CUmmisaion will recall the witness was asked to
repeat his answer to this question and then he was asked if
that answer was correot and he saild it was correct.
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Now the Coomission can readily see that there is no direct
evidence tending to show the accused was actually ordered to
commit the act with the exception of the acocused's owvn testimony,
but there is not one lota of evidence to show that the acocused
made any objectlion whatsocever to Lleutenant Koda regardless of
whether Lieutenant Koda ordered him to commit the execution or
not. There is not one iota of evidence to show that the accused
had any qualms whatsoever in performing the exeoution. It
appears that if the accused had any misgivings, scruples or
qualms againat killing Lizama he would have said so at the time.
He did testify that he believed it was wrong to kill the deceased
and said he thought it was a sad thing and went further to say
that his objections were purely personal. Hence it appears all
the more likely that he was not ordered to kill the deceased but
was merely glven the privilege of doing so. He says he did not
want to do it because he knew it was a sad thing to kill a person,
but he thought the execution was a legal execution. Now he has
placed himself in a position of saying that he knew it was wrong
to kill Lizama but he made no objectlion to any one whatsocever.
Now the Commission can see that his act is just that much more
reprehensible because he in fact knew he was doing a great wrong.
The deceased was executed in 15 to 17 hours after the arrest was
made by the accused. The accused knew or should have known that
the execution was not a legal execution.

In considering the essential allegations of the specifica-
tion as above pointed out the Commission is now asked to consider
the Penal Code of Guam with the thought in mind of determining
whether or not the specification as stated actually amounts to
murder in the first degree.

"Seotion 187: Murder is the unlawful
killing of a human being, with malice afore-
thought .

"Seotion 188: Such malice may be express
or implied. It is express when there is
manifested a deliberate intention unlawfully
to take away the life of a fellow creature.

It is implied, when no considerable provocation
appears, or when the circumstances attending
the killing show an abandoned and malignant
heart.

"Seotion 189 - Degrees of Murder: All
murder which is perpetrated by means of poison, J
or lying in wait, torture or by any other kind :
of willful, deliberate and premeditated killing 4
esssess 18 murder in the first degree."

I believe the Commission will readily see that the
prosecution has proved the essential allegations of the
gpecification and the ugtciriuntian as such alleges the
offense of murder as se

forth in the Penal Code of Cuam.
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In addition to proving all of the essential allegations
in the specification it is encumbent upon the prosecution to
establish first the lidentity of the accused and second a corpus
delicti.

The identity of the accused has been established beyond
any reasonable doubt. The accused was identified by Jose
Villagomez, lNicolas Sablan, Pedro Guerrero, and fimally by the
witness of the defense Hosokawa. All of these people testified
that they knew the accused to be Tadao Igawa. In addition to
this the accused took the stand and readily admitted his identity.

The corpus delicti has been definitely established by the
prosecution. In the first place the wife of the deceased
positively identified clothing found In the grave with the
remains of the deceased that she had given to the deceased at
the time of his arrest by the accused. Soledad Lizama Concepcion
likewise identified the teeth of the deceased which she testified
was the teeth of her father and further she identifled a pair of
sandals which were found in the grave which she testified she had
given to her father and these she positively identified by reason
of the initials "V.L."™ which appeared on the sandals. In addition
to the above testimony, licolas Sablan testified that he saw the
deceased decapitated and placed in the grave and saw the body
buried. At the exhumation of the remains approximately 16 months
later Sablan saw the remains of the deceased, testified that he
definitely could identify the clothing that was worn by the
deceased at the time of the execution and also that he was positive
that the remains he saw at that time were located in the seme grave
into which the deceased fell at the time of the execution by the
accused.

A great deal of stress has been placed on the fact that the
accused was ordered to perform the execution. It has already been
pointed out by the prosecution that even 1f this were true the
accused would not be excused or justified in performing the
execution. If Lieutenant Koda ordered the accused to perform an
illegal act then Lieutenant Koda is also guilty of the orime as
as accomplice and in no way whatsoever can the accused be held
blameless. The law is clear on this point and our own Court
Martial Orders covers this point in the following language:

- C.M.D. 212 = 1919 P=5: "There is no doubt
as to the guilt of the accused as to the second
charge, the accused taking the stand in his own
bebalf and admitting the allegations of the
specification of the charge, endeavoring to
excuse and justify his aotions by the serious
conditions existing at the station, and that his
actions were acquiesced in and in accordence with
the orders of his superior officer. This, how-
ever, does not constitute a defense. 'A soldler
is bound to obey only the lawful orders of his
superiors. If he receives an order to do an
unlawful act, he is bound neither by his duty

nor his oath to do it. So far from such an order
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being a justification, it makes the party giving
the order an accomplice in the erime.'" (U.S. v.
Carr, 25 Fed. Case 307) .

In addition to the above citation s later decision is
found in C.M.0. = 4 = 1929 P=19. It was held as follows:

"(b) In reference to the contention of the
accused that he was aocting in the perfommance of
duty, it is deemed pertinent to refer briefly to
the law pertalining to homicide committed by
persons in the military service. It is a general
rule that a soldier (or sailor), is bound to obey
all lawful orders, and all he may do in obeying
such lawful orders constitutes no offense as to
him, But an order illegal in itself and not
Jjustified by the rules and usages of war, or in
its substance clearly illegal, so that a man of
ordinary sense and understanding would know as
soon as he heard the order read or given that it
was illegal, will afford no protection for a
homicide, provided the act with which he may be
charged has all the lngredients in it which may
be necessary to constitute the same & orime in
law (italics supplied) (13 R.C.L. 705; see also
67 L.R.A. 295) .vs..., Likewise, in people v.
MeCloud, 1 Hill 377, 25 Wend. L83, it was held
that homiocide 1s presumed to be maliclous until
the contrary appears, and whether it is Justifiable
or inexcusable on the facts as an act of war or
gself-defense is a question for the jury in a
prosecution therefor."

In a letter from the Judge Advocate General file number
JAG III-24 April 1945, the following suthority is quoted in
general:

"In general, in so far as cilvilians are

concerned, the general rule is that a man is

not to be held liable for a orime committed

upon the command of another 1f, at the time,

he was aocting on reasonable apprehension of
instant death if he refused to comply with the
command. However, such duress would not excuse
the taking of human life. Mere command of another,
without present fear of death, would not be an
excuse."

In the case at bar we have already seen that the accused
was not placed in fear nor has he attempted to defend his
position by claiming compulsion or duress. In fact he testified
that he made no objectlon whatsocever.
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In the same letter the Judge Advocate General guotad.
Sheldon Glueck in War Criminals, (1944) pages 155-156:

"An unlawful act of a soldier or officer
in obedience to an order of his government of
his military superior is not justifiable if
when he committed it he actually knew, or
considering the cireumstances, he had reascnable
grounds for knowing, that the aot ordered is
unlawful under (a) the laws and customs of
warfare, or (b) the principles of oriminal law

enerally prevailing in ecivilized nations, or
%u} the law of his own country. In applying
this rule, whenever the three legal systems
olash, the last shall be subordinate.™

In considering both the evidence for the prosecution and
the evidence for the defense it is believed that the commission
will be justified in finding the accused Tadao Igawa guilty of
murder. In view of the great preponderance of evidence, it 1is
believed no reasonable doubt as to the gullt of the accused can
exist in the minds of the LMembers of the Commission.

| : L. BU i.i:iai:'i:
Lieutenant, junior grade,U.S. I:!aval Reserve,
Judge Advocate.
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ARGUMENT OF THE ACCUSKD

The indisputable facts of this case prove beyond any reasonable
doubt that in June of 1944, the accused, upon orders from Lieutenant
General Takoshima, executed Vicente Lizama, But that is not and never
has been the question before this court. At the outset of the trial
the accused readily admitted the execution and testified that he acted
against his will upon orders from his superior officer. It is an
established fact that an order from a superior officer constitutes a
valid defense. Paragraph 347 of the American Rules of Warfare
. after listing typical "offenses by armed fom?ﬁludh@%uﬁﬁu“
— specifically provides that a soldier has a valid defense if his act was
ordered by his government or by a commander:

", « « «» Individuals of the armed forces will not be punished
for these offenses in case they are committed under the orders or sanction
of their government or commanders."

Referring to Court Martial Order Number 4-1929, p.l9, we find
that "It is a general rule that a socldier is bound to obey all lawful
orders and all he may do in obeying such lawful orders constitutes no
offense as to him." It further states that should the order later prove
to have been in fact, illegal, that it must be proven that at the time
the order was given it was so "clearly illegal, that a man of ordinary
sense and understanding would know as soon as he heard the order read or
given that it was illegal.” Therefore, we are concerned only with the
questions (1) was the order legal and (2) if it was not & legal order,
did it still appear to be both regular and lawful on its face. Let us
discuss the evidence.

Cur first problem was to determine whether or not the accused was
a member of the Japanese Navy at the time of this alleged offense. We
know that while on Tinian he was drafted into the naval service on or about
August 15, 1942 upon orders from the Admiralty and took an oath of
allegiance given to inductees. He was assigned to Naval Civil Affairs,
the apparent equivalent of our own Uilitary Government, and sent by
troop ship from Tinian to Guam upon orders from the Navy Department.
Here he was assigned to duty with the military police because of his
training in civilian life and was issued the khaki naval uniform with
anchor insignia worn by the Imperdial Japanese Garrison Forces. After
pledging himself to obey the orders of Captain Sugamoto, commander of
the Naval Garrison Forces, Igawa was issued a Samural sword as the badge
of his office and symbol of authority. The accused was billeted in
Barracks, fed, clothed, disciplined, punished and paid by the Japanese
Navy and at no time represented himself to be anything other than a member
of the Japanese armed forces,

On June 11, 1944, with Saipan already invaded and a landing on
Cuam appearing eminent, the defense preparations of the Japanese included
reorganization of the various military unite on this island. One of these
changes was to combine the Army and Navy military police forces and place
them under the command of Lieutenant General Takoshima, the commander of
the military forces on Cuam, and directly under First Lieutenant Koda. The
evidence indicates that the accused, although probably still carried on the
muster rolls of the Naval Civil Affairs, was now under the direct control
of the Army Military Police or Kempetai, commanded by First Lieutenant
Koda. During the invasion the accused did what any navy man would do = = =
he obeyed orders and carried out the duties for which he had been trained.
If all naval personnel went out aboard ships to man guns, an interesting
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situation might arise, Ve must liken the status of the accused to that
of a military policeman in our own Military Government who in time of an
invasion would be concernsd with the welfare of the native population.

The question was raised about an identification card at the time
of surrender. Although this question was educational to all of us who
did not know this to be the correct procedure in surrendering, it must be
considered pointless in this case until we have determined the answers
to the followlng cquestions:

1, Do the Japanese make it a policy to surrender when the
situation becomes hopeless?

2, How much instruction do the Japanese troops receive in
surrender procedure?

3. How many prisoners of war, particularly those who have

been hiding out for as long as eighteen months, actually
do have some form of organization identification?

It is difficult for the western mind to understand the exact
position of the Kempetai because we have never had a similar unit in
our armed forces. It would appear that the members of the Kempetai were
allowed a certain amount of freedom of action, but it cannot be denied
that all orders came directly from the top offices of the Japanese
military hierarchy. In organization and in duty it was strictly a
military body under the direct command of the Admiralty and War Department.
As a member of the Kempetai, the accused must be considered as a member
of the Japanese armed forces.,

Wle come now to Lieutenant Ceneral Takoshima's order for the
execution of Vicente Lizama and the question, first, was it a legal order,
and second, if it was not lawful, was its illegality so apparent and
palpable to the accused that he realized at the time that it was unlawful
and should be disobeyed. Let us discuss the legality of Takoshima's
order,

e know that the deceased, Vicente Lizama, had been a member of
the United States armed services for some twenty-five years, and was
arrested on suspicion of being & spy in the employ of the enemy. It was
discovered that he unlawfully possessed a firearm, which in time of war,
by international law, is a capital crime. During an American air raid in
June of 1944, the prisoners of the Agana jaill, where Vicente Lizama was
confined, made a mass break, and the deceased became a fugitive-at-large.
The accused was immediately ordered to apprehend this fugitive, and he
succeeded, returning with his prisoner to the military police headquarters
at Simajana. After reporting in with his prisoner, the accused was dis-
missed and did not return until eight hours later. Although it will
probably never be known, it would appear from the evidence of this case
that Vicente Lizama was never brought to trial, in the sense that we
consider a trial, and it would also appear doubtful if the deceased ever
confessed to being & spy in the employ of the enemy. But these were
two facts that the accused could never know because he was not there at

any time during the day.

The order, we know, originated with Lieutenant General Takoshima
who personally directed First Lieutenant Koda to have the man who had
apprehended Vicente Liszama, execute him. First Lieutenant Koda returned
to the military police headquarters and summoned six of his men. Igawa
was ordered to perform the act,
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Vias the order legal? In asking this question the circumstances
of the case must be borne in mind, because in war time decisions of great
importance have frequently been made on very insufficient material. The
order was given by the Supreme Commander of the Japanese forces on this
island at a time of great danger and apprehension.

There remains the technical question, WHICH LAW SHALL EE AFFLIED
IN ORIER TO DETERMINE THE LEGALTIY OF THE ORIER? In law and in justice,
it would have to be that of the accused, since he could not justly be
expected to know the law of the enemy nation that prosecutes him.

am Ty e e

= : Then was the order legal by the rules and codes of the Japanese
military law? We can rule that belligerent occupation does not change
sovereignty and that, therefore, the Penal Code of Guam was in effect at
the time the order was given, but that ruling is true only because of
later developments, and does not invalidate the legality of an order
made under Japanese rules. Since we know nothing of the Japanese military
law that was in effect at that time then we must admit that we do not know
whether this was a lawful order according to the code of the Japanese
military. Was the order legal by the rules of international law and the
principles of human behavior? We ourselves have found that in emergencies
and in times of war, it is sometimes necessary to disregard the exact
letter of the law for strategic and security reasons. Our own record is
not so stainless and pure that blemishes cannot be found. But we have
realized that security comes before all else. In this particular case,
the island was under seige, the enemy was expected at any moment, the
cities were bombed and in flames, the escaped priscner was belleved to be
a menace to the security of the Japanese and there was no place for con=-
finement or time for trial. Was the order legal then? I am inclined to
believe that should the facts of this case and this question of legality
be put to test before great law-makers and experts and scrutiniszed in
mimite detail, that they would rule this order to have been in effect, an
illegal order. |

But if it was an unlawful order, and that is open to reascnable
doubt, was it so manifestly beyond the legal power or discretion of
Lieutenant General Takoshima as to admit of no rational doubt of its
unlawfulness in the mind of Igawa? We must determine whether the accused
was justified in accepting this order as both regular and lawful, or whether
there was enough room for reasonable doubt of its legality that the accused
should be expected to have recognized it as an unlawful order and in the face of
severe punishment, disobeyed it.

It cannot be denied that Igawa was in an unenviable position at
the time of the execution. He had a dual obligation: to the ordinary law -
which prohibited certain acte on pain of punishment, as well as to the
military law which compelled him to obey the orders of his superiors,
Lisutenant General Takoshima and First Lieutenant Koda. Receiving a command
from his officer to carry out an act that might possibly be construed to have
been contrary to the laws and customs of legitimate warfare, Igawa had no way
of knowing that the ordér might be unlawful under the circumstances. Ewven if
he did not, it seems hard to hold him responsible when all his military train-.
ing has streesed the duty of instant and unquestioning obedience. This is
still more true because Igawa, with complete confidence in his superiors, did
not know that the order of his commanding general might have been unlawful,

In discussing discipline and obedience we must first remember that a
scldierts prime duty of obedience is such that he is not required to
and weigh the legality of each order he receives., He should assume it to be
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lawful and authorized and in obeying it he can scarcely fail to be held
Justified by a military court.

Udseipline in the United States Marine Corps is defined as:
"The immediate and unhesitating obedience to ordera"

In time of war military disecipline becomes stricter and disobediedce
punishable by severe penalties., Article 64 of American Articles of War
provides that a soldier who wilfully disobeys a "command of his superior
officer shall suffer death or such punishment as a court martial may
direct.”

In time of war a soldier ought to receive greater protection for
obeying an order that turns out to be unlawful; for at that time, especially
during a perlod of active hostilitles, the discipline of a soldier should be
more severe because failure to obey an order on the ground of doubt as to
ite legality could have very serious consequences for an entire company or

regiment .

when igawa received the order to execute vicente Lizama who was he,
as, an enlisted man, to question and correct the order of the Commanding
General? Was he an authority on international law and the customs of war-
fm@thﬂﬂlﬂnﬂlmmmqm% o.!‘?g‘! We know he was not.
His sole duty was not to gquestion to obey. The principle
which denies justification of the act if the order turns out to have been
in fact unlawful seems excessively harsh. Military men argue that for a
soldier to be placed in the position of first definitely determining whether
or not the order he received is in fact unlawful would often amount to
insubordination and would subvert military discipline. Several decisions
that reflect this point of view are worthy of mentlion at this time.

In in re Fair, the accused, a corporal, together with another
soldier was called upon by the nrgna.nt- of the guard to pursue two prisoners
who had assaulted thelr guard and attempted to escape, The order was: If
you sight them, and are positive it is the right party, halt them; and, if
they do not halt, halt them a second time; and if they do not halt, then
fire upon them, and fire to hit them." Fair and his companion, showing
some caution, did substantially as ordered; and one of the fugitives was
kdilled. They were acquitted by a court martial of the charge of manslaughter
and were later prosecuted in a civil court for murder. The main question
was whether a civil court could thus take jurisdiction; and on a hearing
on habeas corpus, the judge, following a test laid down in the civil case
of McCall v. McDowell, said that "the illegality of the order, if illegal
it was, was not so much so as to be apparent and palpable to the commonest
understanding. If, then, the petitloners acted under such order in good
faith, without any criminal intent, but with honest purpose to perfom a
supposed duty, they are not liable to prosecution under the criminal law
of the state,”

The English law is best reflected in the case of Regina v. Smith, which
embodies a principle much like the American "palpable illegality" cases.

nhuntrindingabridlurarth- Upon orders of his superior, Smith, one
of the soldiers, killed the native on the spot. Under the Indemnity and
Special Tribunals Act set up after the close of the war for the trial of
war crimes, a special court tried him for murder. In acquitting the accused,.
the court stated that "Honest belief that he is doing his duty
in executing most orders, excepting only the manifestly illegal. If
is not clearly and unmistakenly unlawful, he has a valid defense even
he actually had some doubt about its legality and it later turms ocut to
in fac
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We must conclude therefore, that the law holds that an
unlawful order must be so apparent and obvious in its illegality as to
leave no doubt in the mind of the subordinate that it should be disobeyed
regardless of what the consequences might be. Obviously, such is not
the case with Takoshima's order, and therefore, Igawa can hardly be held
accountable for the acts of his commanding officer.

In a’'charge of murder, according to law, certain words must
appear in the charge and each of these words must be proven beyond a
reasonable doubt by the prosecution. Quite often we are inclined to
overlook these words, however, in this case they are extremely important
and the key to our problem. In the specification of this case, we have
the words "wilfully, feloniously, with premeditation and malice aforethought.”

That does wilfully mean? It means voluntarily. Did Igawa
volunteer to perform this execution? Ve know that he did not and that
it was against his will. What does feloniously mean? It means against
the law. Has the prosecution proven beyond any reasonable doubt that
the execution of Vicente Lizama was not a legal execution by the laws of
the Japanese military? If it was a legal execution, then it was not
marder. hat does premeditation mean? It means plotting or contriving.
uid the accused, Igawa, plot or contrive to execute the deceased, a man
he did not even know? We know that he did not because there was neither
personal hatred or revenge involveu - - it was merely a case of doing an
unpleasant and distasteful task as ordered. And finally, what is malice
aforethought? It means a guilty knowledge. The accused had no guilty
knowledge; he had nothing to hide; there were no secrets. Witness the
execution: Eight men were present, including a sergeant-major; graves
were dug; the prisoners were given cigarettes and then blindfolded.
Although the method of execution may first appear both frightful and
unpleasant to the English mind, yet that is not true of the Oriental who
sees in it a religious and cultural significance. Ve must remember that
a firing squad to the Japanese would be as alien to them as a beheading
would be to us. Let us also remember that'had a firing squad been the mode
of execution, the accused would probably not now be on trial. TVas it
malice aforethought that prompted the members of this.execution party to
stand at attention, to re-arrange the bodles in their graves after death,
to erect crosses and pray for the dead? Was it a guilty knowledge that
prompted the marking of these graves? No, it was a sincere belief that they
were doing only what was right and ordered, and that the execution, though
disagreeable, was a necessary duty.

The prosecution calls it murder; well I call it war, and I say
the accused is no more guilty of murder than thousands of other blameless
soldiers who have had confidence in their superiors and merely obeyed orders.
The question might well be asked, why are Takoshima and Koda not now on
trial for this very crime. Tt is obvious that they are the real offenders
for had the order not originated with Takoshima, who was certainly better
qualified than the accused to judge the legal merits of the execution order,
then the off d never have been committed. Apparently, both men
are now dead be brought to trial. Are we then going to condemn
and victim we can find, the man who was nothing more than
the who threw the switch or released the trap = = are we
going to to satisfy our omn revenge. It is true that we owe a
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certain moral obligation to the Guamanians who remained here during the
cccupation and certainly the American press has been agitating for a revengeful
blood purge, but we also have a moral obligation to the accused to guarantee
him a trial free from prejudice and malice, a hearing that does more than
create a legal record of proceeding and then convicts to set an example.

We must give him a trial conducted in the noble spirit of our own constitution
and then ask ourselves, did the accused wilfully intend to commit a wrong?

Throughout this war we fought and condemned the Axis and their
Nistsschean theory of "might makes right", but now that the hand has turned
and we have the power and might to seemingly justify our own acts, are
we going to destroy everything by a selfish desire for revenge and wvindicative
hatred. We have an opportunity in these war crime trials to go above and
beyond common law as we now understand it, to strive for something that can
be reached only by an open mind free of malice and hate, to establish a law
of human behavior governed by justice and right. The eyes of the world are
now turned to these war crime trials, and the question is being asked, is
this the new justice or is it the old revenge in new disguise? Your verdict,
gentlemen, will determine the answer.

Fecond Lisutenant, rine orps F
Counsel for the accused.
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I, __ Tadao IGAA ., _ Island Command POV Stookade ., do heredy |

voluntarily make the following statement to ___ 2pd L&, Weltop W, HALL  and

both of whom have ldentified themselves to me as

! and both of whom have advised

me that I do not have to make any statement what 0 ever, and that this statement
may be uped in any court urpn&utlnqi in the event any charges are preferred

against me.

"] received orders from the Director of Civil Affairs assigning me

to duty as a policeman to the Military Police Commander gbout 12 or 13 June 1944,

I think, and I performed duty according to the orders of the Military Poliece

Commpnder. It was mid-June 1944, I think, but one day in the afterncon whem

I reperted to the Military Police, the Chief Patrolman "B" and I received orders

from the commander to arrest a native (I forget his name). As this msa was in

the HARAKAWA-MURA (T. N. SABANAMAAGAS) area, that same day, after sunset, I

think, we went to HARAKAWA-NURA, Because the Chief Patrolman "B" dida't know

the way, we used a native of this region as a guide and went to thd house believed

to bve that of the native we were to arrest. The native was there and we took him

into custody and by the time we reached the main road of HARAEAWA-MUEA it was dawn.

When we arrived at the Military Police Headquarters it was gbout 0800 or 0900 and

the commander was in the office wheam I reported the arrest of the native in question.

After turning over the native, the commander thanked me for my efforts. The

commander called Lig. Pvt. SUZUKI from the galley and told him to take charge of

the native, and I transferred the native to him, ' I left the office and was washing |
- my face at the wash-stand when HOSOKAWA, the Sgt. Major, ealled at me from the |

door, "Igawa, the commander wants to talk with you.®* I came before the commander ‘

|

and he said, "Igawa, thanks for your trouble last night, but where was the native
at? I explained briefly the capture of the native in question. After finishing,

*+  the commander said, "As I have received orders from the Military Commander (T. N,
SHIREIKAN) to execute this native for strategiec reasons. (T. N, SAXUSENJOSHIKEI), _
you will perform the execution. You rest today and returm sbout 3 or 4 o'eleck ;
this afterncon.” I left the office and rested until that time, .l; remember that '
when I reported, some of the persons with the same duty as I had come and some
had not. After everyone had arrived, the commander assembled them im the garden
in fromt of the Military Police Hepdquarters and ordered, "As there is the execution
of two natives you will carry it out®. After that, we led the natives to a fleld
in the mountains abeut 500 meters from the Military Police Headguarters and dug
graves, There, I blindfolded the native in question (who was gbout 50 or 60) md
drawing the Japanese sword I carried, decepitated him with one blow, I covered |
the grave and prayed for the native and everyone returmed to the Military Poliece i !
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Those present at the sxecution were, as I rememberi HOSOKANA, the M, P, Sgt. Maj.
HIRATA; KAMACHI; KAMITANI; a Naval Civil Affairs policeman; KOBAYASHI, an M. P.
non-official; the chief patrolman and PEDRO, patrolmen. Then everyons returaing
te Military Police Hdqe., HOSOKAWA, the M, P. Sgt. Maj., reported the exscution
had been performed. The Nilitary Police Comnmander gave his thanks and said that
1% would be all right to rest until the mext order., 1 left the Military Pollice
Headquarters and returned home, < _=7t)

The foregoing statement was nads by me of my own fres will and no threats,
promises duress Or force was used to induce me o make this statement. This is &

trus statement to the best of my knowledge and belief.

L) ol YW Re
___opd Lt Wedton M. NAKL
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Date _ 1 February 2946
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I hereby acknowledge the receipt of a copy of the record of proceedings
of my trial by Military Commission, held February 8 to February 18, 19L6.

# ' 2 Z

TADAO IGAVA
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1 6 AUG1947

B A 152057
Cosmander in Chief Paoifio and U, 5. Pasific Flest,
Cosmander Barizmee,

Tadso Igawe=-Trisl of ty Militiry Comdission Guam.
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ADDRESS REFLY TO t ' ' ' * I
NAVY DEPARTMENT =

AND REFER TO WASHINGTOM 23, D. C,

JAG:I;RAS:T1d4
A17-10/QQ (7/22/47)
158039

28 JUlL1847 4

. The sentence of death, to be executed by hanging by

the neck until dead, in the foregoing Military Commission

case of Tadao Igawa, an inhabitant of Guam, is hereby con- |
firmed.

the Navy
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Mil,Com,~IGAWA, Tadmo/Al7.
I (7-16-47) THH:v11 15

MILITARY OOMMISSION CASE OF TADAO
IGAWA, INHABITANT OF GUAM, AND SUB.
JECT TO THE MILITARY GOVERNMENT
THERECF, TRIED 8 PEBRUARY 1947,

AT GUAM,
GHARGE Elea Iinding ©CA Reviewing
¥ Action Authority
Action
MURDER NG G Approved Approved
spec, In or about the mon June,
1944 Sinajana, fully,

feloniously and with premedi-
tation and malice aforethought,
gtruck Vincente Lizama with a
sharp sword, and did then and
there decapltate him, as a con-

sequence of which he died. NG Proved . "
SENTENCE To be hanged by the neck until dead,
AQTION OF CONVENING AUTHORITY Proceedings, findings and sentence approved.

ACTION OF REVIEWING AUTHORITY Subject to remarks, approved the proceedings,
findings and sentence and the action of the
convaning anthority thereon, and referred the
record to the Secretary of the ¥avy in con-
formity with Section D-14 Naval Courts and
!mﬂln

FACTS The evidence adduced by the prosecution, including a confession made by
the accused, shows that the amccused was assigned to duty as a policeman
under the order of the Military Police Commander at Ouam in June 1944, That
in mid June 1944, the accused recelved orders to arrest one
a native of Guam, who was a retired member of the U,5. armed furcil.
That the mccused accompanied by other members of the Japanese mili-
tary police 414 arrest sald Lazsma and brought him to Kempetai,
headquartere. Later the same day, the acoused returned to hu.d-
quarters and was advised by First Lisutenant Koda, that Lisutenant
General Takashima had ordered Lazpma executed, l.nd. that he, the accused,
was to have the chance to execute Lazsma., The evidence mrthn showa
that the accused led Lasgma to a field some distangce from Military
Hepdouarters, and dug a grave, that Lagpma was made to kmeel in the
grave and that the accused then with one stroke of a sword decapi-
tated Lazpma. The accused then reported completion of his task to
his commanding officer. To prove wilfulness and premeditation, the
prosecution introduced evidence to show that the accused was offered’
the chance to kill Laggma, that he 4id not refuse btut rather made
elaborate preparatiom to carry out the assignment.

The accused was a Japanese subject and a member, certainly de fasto
and probably de jure, of the Japanese Navy and was ordered by hias

w:lwiﬂ officer to behead the native, The sccused so ¥
and was corroborated by other evidence adduced. a5 T

b e LT
The accused made & to the jurisdiotion of the Commission., The - > )
thl the plea after a hearing of witnesses in velr

¥+
Fass case as legal,

<Al 't'h--""q’:l-. . = R




LOUIS DENFELD

OFFICE OF JUBBE
ADVOCATE BENL KM
GC.H. SECTIN
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Ra reply reler 1o Dnisials t <
e q 9
NAvYy DEPARTMENT

Op22D-FLF OFFICE OF THE CHIEF OF NAVAL OPERATIONS
Serial No, 808P22 Wasmneron 25, D. C.

End-1
On Office of JAG Becord of Proceedings, Mil,Com.-IGAWA, Tadao/Al7-10/0Q
(B-27-47) 158039 dtd 17 July 1947.

From: Chief of Naval Operations.
To: Judge Advocate General, .
Sabject: Record of Proceedings of Military Commission at Guam in

the case of Tadao Igawa.

l. Returned, contents noted,

W\ :
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ey
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NAVY DEPARTMENT &

.,J‘;"f"‘".",.',". - OFFICE OF THE JUDGE ADVOCATE GENERAL
TAGeTs s hen
fﬂ.‘s. ., -L...:.*... :EPA Todno/A17-1¢ rni_w“mur.'rnﬂ i, D.C.
. il om Lt Lodpo/ ALV = JR
&

The proceedings, findlage, gentence in the foreso'ng
1litery comission cease of Tedeo lgeve, au Inhwbitant of
Guen, subject to the mlilitery government thereof, end the
got pf the gonvenlng pnéd revieving putherlities ther .
ia the opinion of the Juigze Advocrte General, sore valld
Referred to the Ohief of llawel Onerstious (005-22),
for infor tion

¥ T AT
o b bt b LU Lt

Generzl of the Ilavy,
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536551 8 UL 1947

From Commander in Chief Pacifiec and U, 5, Fecifis Fleet,
Tor Commander Mariamas,
Subjest: Tadao IGAWA = Trial of by Military Comsdssion Ousm,
1. Formarded for informstion,
H. A. YEAGER,
Copy to1r (3rd end, onmly) ABeistant Chief of Staps

] for Adminintrat
H@ VIA Ain atiop
R
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OFFICE OF JUOG!

ADVOCATE QEMERR)
G.CN. BECTION i
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This réword was obtained from the ﬂiullﬂ'l files, l\
vhere it had been deposited apparently by mistake,
and delivered %o me by Mrs. Dean, this date, for
review,
Notei- Oomvening Authority's Action is dated
‘

1
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A17-10(1) THE PACIFIC COMMAND '3%0 39
AND UNITED STATES PACIFIC FLEET e —

1 Serial 5488 HEADQUARTERS OF THE COMMANDER IN CHIEF

RESTRICTED 6 NOV 1947

HES TRICTED
t TIBEST ENDORSEMENT om

ComMarianas letter FFL2/

¥i-1 02-JIM-hn ser 20528

dated 30 October 1947.
] From: Commander in Chief Feocific and U. B. Pacific Fleest.
i Tot Secretary of the Navy.
i Bubject ! IGAWA, Tadao, late Ounsoku, Japanese Naval Guard Unit, =
' report on execution of death sentemce imposed on.
' 1. Forwarded, contemts moted.

Coples to! (1st end. only) ) P"‘Ui*. g EEEDH

ComMarianas e 3 af Staff
. Director of Security, OGuam Assistent C A e
| for .Calaistration
i
, 18 NOVIRA7
OFFCE OF RDgE
RENOCATE QEMERS.

GCM SECTION
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FF12/We-1 ( § |
02~JIM~hn |
UNITED STATES PACIFIC-FLEET
RESTRIC*ED v2 vy 38 4 A1 IRA :
Subjects TGAWA, Tedao, late Gunsoku, Japanese Naval Guard Unit, - report
on execution of death sentence hpund on,
5. Enclosure (C) is three photomphu of IGATA, These photographs

show IGAWA (1) being formally notified of confirmation of his sentence, (2) being
led to the gallows immediately prior to his exeoution, and (3) lying in his
coffin immediately after his execution,

6. Enclosure (D) is a copy of a letter to Commander Marianas from
Reverend NAKAGAMI, Bunyu, a Buddhist Priest, who was, upon request, made available
from Japan through the Supreme Commander Allied Powers for the purpose of providing
spiritual and religious comfort to the condemned man,

Te The officer who carried out the immediate act of execution was
Lisutenant Colonel George R, Newton, USMC, His report is contained in emclosure
(B) of this report and contains, among other things, a certificate of execution,
certificates of medical observers, certificates of official wiltnesses, certificate
of personal identification, copy of fingerprints taken prior to and subsequent
to IGAWA's exscution, a receipt for the body, a report of general details of
the exscution and of the proceedings, and a photograph of IGAWA, the condemned
war eriminal,

8. The hangman was First Lieutenant Charles C., Rexroad, U. S. Army,
who was made available from the Provost Marshal's Office, U, S. 8th Army,
Yokohama, Japan, The performance of duty of First Lieutenant Rexroad was out=-
standing. ]

9. The personal effects of IGAWA were on B October 1947 forwarded
by the Commander Marianas Area to the Supreme Commander Allied Powers for delivery
to his next of kin,

10, A1l matters relative to the actual act of execution of IGAWA,
were, prior to his execution and for twelve hours thereafter, classified as secret.
A1l classified matter contained in this report is downgraded to restricted,

oot Director of Security,

(less encl.) - ¢-HE Wp YT &7 dm?
eputy Commander arianas
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
Berial: COMMANDER MARIANAS
| I e o
RESTR e : D
Fromi The Commander Marisnas Area,
Tos The Secretary of the Navy,
Via: The Commander in Chief Pacific and U, 8. Pacific Fleet,
Subject: IGAWA, Tadao, late Gunsoku, Japanese Naval Guard Unit, = report

on execution of death sentence imposed on,

References (a) SecNav'e 1tr. file JAG:I:RAS:f1d A17-10/0Q(7/25/47) 158039,
dated 28 July 1947.
(b) ComMarianas despateh 2411262 September 1947.

Enclosure: () Original of ComMarianas order directing execution of IGAVA,
Tadao, serial D075 dated 16 September 1947 and endorsement
thereon with enclosure,

(B) Original of Report of Director of Security, Guam, serial
6777, dated 7 October 1947, with enclosures thereof,

(C) Three photographs of It.mz Tadao; (one being formally
notified of confirmation sentence, one taken immediately
before execution and one taken immediately after execution, )

(D) Copy 1tr, dated 25 September 1947 from Reverend NAKAGAMI, Bumyu.

1, This report is submitted in accordance with ph 5 of refer-
ence (a) and supplements the report contained in reference (b),

2, The death sentence imposed on IGAWA, Tadso, late Gunsoku, Japanese
Naval Guard Unit, was put into execution at the Joint Communications Activity
Area, Guam, Marianas Islands, on 2/ September 1947 at 1951 hours. The execution
was by hanging and was carried out in private with only official witnesses,
necessary personnel composing the execution detail and specifically authorised
press representatives present, No press releases were permitted until twelve
hours after completion of the execution.

3. Enclosure (A) is the order which put into execution on 24
September 1947 the sentence of death by hanging imposed on Tadao IGAWA, It
sets out among other things the offense on which he was tried before a military
commigsion, the sentence of the commiseion, and the actions of the reviewing
and confirming authorities. On its face there has been written statements
including en acknowledgment by IGAWA, to the effect that the order of exscution
was read to the condemned man the day before his execution, The first endorsement
on this order contains, as enclosure (A) thereof, the certificate of exseution
signed by George R. Newton, the officer-in-charge of the execution detail.

e Details of the exscution and information as to the place of
IGAWA's interment are contained in enclosure (B) and enclosures thereto.

N
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_ ' UNITED STATES PACIFIC FLEET
Berial: - U{}?S COMMANDER MARIANAS

" "
e e 1R SFp 1y
'J_I -..l'_ =] - -
SECRET (Date)
- il o A
Fromg the Commander ligrianse Area.
e i X v iy — -
Io t Ine Director of Security, Cuam,
=yl 4 i Tre a5 T e . T 5 ’ 0
subjecty iipeing ladac, an inhabitant of Cuam = Exacution of
A T Ry ) 41148 st nd An ', . b oaad
envence adjudged and confirmed in the trigl of war
l':,‘_"“"'l'\': =] ] L oo o Pl o -I s Rl e FJ
Lmes an e fences in the case of,
P ap e I 1'. cor T i x - L " = Bt P .
am - 1 S Y ot L (=Y i =B, J tlaam =98 ¢ LBy 19 adao,
¥ ol - # M - - ~amd e ! ; | A M
| . dnhebd uam, cned The Islg H der
= A nammedt Aakad L ¥ - =T
o g, Dre 2b Janvary 1946,
PP, | e 1 o s AFY o s Tl e O B N W e fom |} &
WY} <SRGV 8 - - I_.J...,EI:'.._L...!:._; Al =2 (] &34 ","?-
Ny - 5§ 1 . 4 - - 150
L el e et e i L]
b T o P, ) Y - " . i P T
\c) Cenlforianas Letter Instr 8, Serial LZIET dated
Ao .. 98] ik - L } =
B Moy 1947, reg iecutlon of Degth Sentences of
Convicted TWaer Crimingls,
- R FEN e nves " N, P AT ] - .
Inelosures: (4) Unexecuted Certificute of Erecutlon,
. . N — Aok o :
- d &5 - - ey - - L cl -I-.rL--n., e L ] Gl
o . . " e byl oA = oAy =l - T = . Y s IR 1 el
RERLY R T Ry P ey - 1L, LT TG L - AL gy 4 LI S tahy
Todac 11ty of Yarder [ one and nt B e
Iactan LLTY 01l LI DNe 8T L R=bel BN
Th "1 1 aonid antancs n ! T I - * 11 19
olloving sentence as to ICEIA was adjudged:
Ly rammd 2 el § lpvn Pape - Lamman ki = AT a1 Irnhabd £t
I.. g COmMniLEs _".._.l LNel ._."'_; S00 { o 2 m T__ la sy 4l LT 101 CANT
g T TP | | L1 . lr 1imE3]l Aass " 14 v o v 4§
uam, to be hanged by the peck until degd, two=thirds of the
o . P jret oy L
i -liiRe clel gl TLNE &
e The lsland Commander, Guam, the convening subhority, on Zl
e sl 10 } An=hs 1 arnandl £ A4 i — v and = v E
¥urch 1946, approved t proceedings, finding of puilty and sentence in
g
.I..u.-u.‘-- cCasc,;
Lo | Y P . - Mt o T 1 8L adao T r 7 Pl o
o W 4440 F_'-_p..a.'__..:n.lt.:‘ LIl LeSLLE 4y ."__=.'. U JLaEa o .....::_.:"_': L L L.’ t-le
L i . Y - P widl T8 E X ne o rad 4%
reviewing authority, on 20 April 1940, subject to remarks, approved the
Y a £ aldtmg and sant e 3 DArfAle page
proceedings, nding and sentence in IGANA'S case.
i L o . I [ A 2 vy A% Bom Wlin wpn  FHER w11 g - L J PR ot .
e 4018 ACLLNS SECTECATY OL wne ! EVY, ON =4 JLU_" .'..:"'-rq-r, confirmed
| Lx 1 fan s , D 27z Sy | £ . . A4 o d 3
he sentence of death adjudged by the Military Commission and directed the
'l

| Commander lorisnss Areg to effect the execution of the sentence as confirmed,

.o the above you will put inte exacution on 24
minications Activity Area, Guam, Marianas

8 5 the hanging imposed on IGAMA, Tadao, an inhab-
tant of Guan, &t an hour to he determined by the officer designated by you

o carry out the act of execution,
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
Serial: COMMANDER MARIANAS

SECRE1 Date
| Subject: GAfTA, Tadao, inhabitant of Guam - Execution of death
' St‘"t-l‘.’l'-.’:i.‘ ._d*lu]_‘cd ind confirmed in the trdial of war
erimes and relgted offenses in the case of,

e ICAWA will be notified of the time set for his execution no
less than twenty four (24) hours prior to the time set, and at the time of
notification this order will be read to him, Appropriaste record of such
notification should be mede on the face of this order by I"‘”:-A znd the

i fi

interpreter repding this order at the time notice is giwven.

ification :;--ﬁir* 1'r-r£.~;1'iur- shall be tuken to safepusrd IGANA
destruction, b ut this shall not be int erpreted to deny him

L are considered '::u;' ;'::-u compstable with his safety, for reducing
to writing such letters, ststements cther documents as he mayr desire,

Te The execution will be e -‘r“‘f 1 out and report submitted by tha
Director of Security, GCuam in "Cr‘“‘ld with the provisions of reference (c).
In connection with the detalled -‘C.Gt‘t :"r._u"-.rc'i to be submitted by the Director
of Security, GCuan, it is not considered theat the mere forwarding of various
reporte of subordinates is s i

atisfoctory complipgnce with the provisions of
reference (c).

g, Upon execution of the subject named Tar Criminel and prior
to the submission of the detailed report reguired, enclosure (A) will be
completed by the Officer in Charge L: the execution detail and returned imm-
ediately by you, together with t!,'.:. order, to the Commander liarianas Area.

9. This correcpondence will retein its secret classificaticn
until twelwve houres after the -recutjcm at which time it will be down graded

to restricted,

(1.1 CinCPacFlt
?EE,I;U (JAG) %‘ﬁ.:..}—_—_; g“dl {-‘) E—f&'__ﬂ,i?

t
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UNITED STATES PACIFIC FLEET
Berial: COMMANDER MARIANAS

. SECRET
EIRST ENDORSEMENT J‘E’W /?‘/7

From: The Director of Seourity, Guam,
To ¢ The Commander Marianas Area,
Subject: IGANA, Tadao, an inhabitant of Guam, Execution of Death
Sentence adjudged and confirmed in the case of.
Enclosures (A) Certificate of Execution in case of subject named
War Criminal,
1. Returned. The basic order was complied with this date.
2 Attenticn is invited to the enclosed executed Certificate

of Execution.

o f’?{.ﬁﬁur:"’d/}+

Director of Security, Ouam.

T —
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RESTRICTED

O - o oam e E O S e SR W am

Subject: IGaVa, Tedao, inhabitint of Cu-m xecntion of Doeth Sentence |

aproceesion conelsting of Mr. B. Wakagami, Buddhliset Prieat, and Two (7)
Merine escorts conducted tie condemned into the place of execntion, past the
above numed witnesses who &g&ln positively identified the condemned &s ITA'A, '
Tadeo, to the foot of the scaffold., The condemmed immediately thereafter
mounted the sceffold, The scaffold wie clearad of £11 except the condemmed
mén, the hangmén, asel gtant hangman, &nd two (2} Yarine egcorta. Leg sghackles
ware socured &bout the legs of Ifala, Tadeo, & hood placed over hia head, and
the rope secured around his neck. "on & gimal from The Igland Provost llar-
ahel, the trap wes sprung &t 1951, at this time prayers were sald by Yr. B.
YMakegami, the Buddhist Priegt., at 1952 The Provost lVarsghal siineled the med-
icel obearvers to come forwerd anc make thelr examination, IGath, Tadao, wap
datermined to be deed at 2002 hours by the two (2) medicel obaservers. at this
time the rope war slipped from around the hanged min'e neck and at 2015 the
body wig received by Lientenant Commander R. ¥, Crane (CRC), sF, Officer in
Charge of the burial detells for dispomal according to the lawe of Guam, lHar-
ianes Islands.

Bafore the intarnment fin&l cervices were held by the Buddhi at Priest.

at 2030 the report of this execution was delivered by the Director of
Security, to the Cormander 'arienes (Isl nd Commander, Guam).

1. all necessary records directed by reference (&) Are tranemitted here-
with encloeare (4),

~S 4 D

L. &. JESSEL
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RESTRICTED

serial: 6777

From:
Toi

Subject;

Referonces;

neclosgarea;

&

TEADOTMARTERS
MaBRIYE BaBRRACKS, 7aM, M,I.
IaRINE GARRISOr TORCES, PACITIC
YATY FO. 9265 (¥ine Two Six)
c¢fo Fleet Post Offlce
52n Francisco, Callfornia,

7 October, 1oL7,

The Director of Secarityr,
CommEnder !crianasg ares,

MAEMm,

IGa'a, Tadac, inhabltent of
impoeesd on.

Executlion of Teath Sentence

118
8,

lariancs Lettar of Inetruction,
dated £ Mar, 1GUT7, sabject, Wxecution of Death Bentence
of Convicted 'ar Crimingls, instractions concerninr~,
Commander “ariance order, seriel 007F, dated 17 September,
1947, clrecting execution of nearaon,

Commander gerial 12127,

=hject

ramed

(») Lettar from the Island Sormand Provoet !'arshal, deted
~E -

Sentenber, 1?17. with encloenres,

(B) Copy of reference (&),

1. Yy mEt A cas ,f»: R f-":| ¥ 4 kl en tanca 1""['-‘-'!':‘:-

on Ife'l, Tadeo Inhahitent of Cuirm, vas put into axecntlon at Joint Com-
mications mctivities aren, Juam, ‘ericnce Telands, on Pl September, 10LT,

&t 19%1 houra.

Cs at 14810, 23 Sentemhor, 1947, Ila h, Tadeo, civilian, inhed-
itent of . Weg rarnve 3 e call in crrtody of two (2) sentries
&énd brougkt before the followin ersonnel for the oubhliekln, of hls sentence:
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2135 - QFFICE OF THE ISLAND COMMAND PROVOST MARSHAL
GRN/scf MARINE BARRACKS, GUAM, MARIANAS ISLANDS
Serials 2540
25 September, 1947
Froms The Island Command Provost Marshal.
Tos The Director of Security, Guam,
Subject: IGANA, Tadao, civilian, inhabitant of Guam, execution of

death sentence, report on,

Referencee: (a) Hq Marine Barracks, Guam, M.I., Security Plan 4=47, dtd

13 May, 1947.

(b) Director of Security, Guam, restricted letter, dated 18
September, 1947, re: exeoution of death sentence on subject=-
named war criminal,

(e) U.S. Pacific Fleet, Commander Marianas (Island Commander),
Guam, Marianas Islands, Execution Plan 3-47, dated 1200K,
16 September, 1947.

Enclosures: Certificate of Execution,
Certificate of Senior Medical Observer.
Certificate of Junior Medical Observer,
Official Witness Certifiocate (Capt. J.H. Leppert, USN).
Official Witness Certificate (Cdr. E. Tatom, USN),
Official Witness Certificate (Cdr. V.5, Deitrick, USN).
Official Witnese Certificate (Cdr. J.R. Burke, USN).
Certificate of personal idemtification.
Copy of fingerprints taken prior to execution,
Copy of fingerprints taken subsequent to execution,
Receipt for bedy.
Report of general detalls of execution,
Report of proceedings,
Fhotograph of subject-named war crimimal.
Copy of reference (b).
Last letters of IGAWA, translation of,

WoEEFRSYDNOoOEEROGD M

1. In compliance with the directive contained in reference (b), and
in accordance with the procedure outlined in reference (c), the death sentence
imposed on IGANA, Tadao, civilian, inhabitant of Guam, was put inte execution
at the Joint Communiocatieons dctivities Area, Guam, Marianas Islands, on 24
September, 1947, at 1951 hours.

2, Hequired reports, receipts, and certificates are submitted here-
; with as enclosures (A) through (0). _

Enclosure (A) to tor of
Security serial 'Y, TOctsT.
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I hereby certify that the death sentemce by hanging imposed on

ToATA , _Tedso _ _ Givilian
(Surname) (Given name) (Rank or rating)

Groam was put into execution at Joint Communication Activi y Guam,
iij
Marianas Islands, on <4 September , 1947 at ,d' 2: ;Z hours.
(Date) Time

'éﬁ.?ﬁ! mﬁ
Lioutenant Colonel, U, S, Marine Corps,

Island Command Provost Marshal,
Officer in Charge, Execution Detail.

fﬁ’&lﬂsa I‘*II-A CoTsCost. Phorostar ﬂ_
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I certify that ntdg.l’ﬁ- hours, o m. 1

ime Date) 1

erantned tho bedy of JkMlaZales 3 Givilise T et -
Home and Rank or Rating)

Ixpoomx _ Guse who was hanged ot the Joint Cemmunications Actiwity,

at 125 {__, hours, Guam, Marionas Islands, I found him dead,

0.K.
Name (typed)

_.__mg_mﬁ@ﬂﬂ_m.
Hank (seri

ve,
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Iﬁmurumnt%ms,m 4
e -~ e
cxantned tho body of 104N, Zadse 2 iviitm % el

TRERMEEY who was hanged at the Joint Cemmunications Activity,
at , houra, Cuam, Harignos Islands, I found him dead,
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OQFFICIAL WITNESS OERTIFICATE

I certify that at # ?E anwﬁ
ine Date

at the Joint Communications Area, Guam, Harianos Islands, I d&w

the execution by hanging of %ﬁ dﬂl‘l: inhabdt/penontal
or

Toponess _Cusm , who was thereafter declared dead.

ﬁhc.f.asu r.._.D o JsCom. Provest Marihal gev 2 .




MARINE BARRACKS
Guam, Harianas Islands \
u ¥ 1"#-
te)
OFFICIAL VITNESS CERTIFICATE

at the Joint Communications irea, Guam, Marianos Islands, I witnessed
- inhabitant of

the axecution by hanging of %m Tﬂ;:ﬂ. -ﬂﬂﬁ. , TRIEE

alogonese Guan s Who was thereafter declared dead.
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HARINE BARRACKS
Guam, Harianas Islands

Innrtirrthnt.nt. ﬁgg:{ hours unﬁtw,

at the Joint Communicotions Area, Guam, Marianns Islands, I witnessed

the axecution by hanging of - » xhopuedad
Ramb and or Rate :

Eﬁ‘a hes or o F Te J;GI:IJI.PH#H T Aarshal o




I certify that at # hours on w
-at the Joint Communications irea, OGuam, Marianns Islands, I witnessed e
inhabd tant of by

the axecution by hanging of > -t
Ranls and or Rate

Wdopooeee: Gusm ., who was thereafter declared dead,

; R (Fundy

ture of Witness
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CERIIFICALE

1. I, the undersigned do certify that the remains which I have
personally viewed ore those of:

] i NAD
MIDDLE INITIA FIRST MiMF

2. My identification was based on passed acquaintance covering a

3. Romorkss  Hona

L. This identification wos made Organizatio 3" Comn
"-_-, in my presence: . Guam, M.I.

~Narine Barracks,.Guas, M.I. Organization

IrH te IlFuM.P'rm-u* "ﬁf
Evclogura D 4
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9 G qIA'ML GOVERNMENT OF GUAH° o

DEPARTMENT OF CIvVIL POLICE
GUAM, MARIANAS ISLANDS

City or Town M unicipality
Marks and Scars

Birth Dute I Local Residence
Other Residence

i 7 September 1947.

| il I certify that these fingerprinte were taken this

- | date prier te executien.

Weight
| Occupation '
| Build ! GTSIAE S !

Married [~
anplr:siﬂh -l- Tﬁ;.dl e I
gle
i lw.mr.
Hair Social Sec. No.




, ' " &
NAME Im.lungirm-zmm
ALAS

g' | CLASSIICATION

0O

“F.B L N .
NO. L BCL N 4 REF,
ngmm DATE ‘7/.,‘!'—__‘!’/1'/‘/_' CLASSIFIED BY
"2 RighiForePinger__|_3._ght Middle Finger_

4._Wight Ring Finger

WERDEN PRGN FEST LABS. 08 e WY RHILA. Y. RA,




NAME T NO. SEX COLOR
ALASES

p—— DATE OF ARREST

PLACE ARRESTED CRIME COMMITTED IN COUNTY

{city, town or village)
ARRESTED BY i kg

NAMES OF ASSOCIATES [

AGE DATE BORN
WEIGHT
T
COMPLEXION ;}- BUILD
PLACE OF BIRTH

THIS SPACE FOE PHOT HATIOMALITY
}9 September 1947. ‘

_ OCCUPATION .
I certify that these fingerprints were CITIZEN i

taken subsiquent te the lﬂmtly SCARS AND MARKS i
Major ,USNC .

Recorder. |

BRIEF HISTORY OF CRIME COMMITTED: » ==
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BIRCHIE FwGEe et LA, #El CHESTEUT &7, FELA. T, Fi.
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Gorps, Illun:d Command Provost Marshal, Guom, Harianas Islands, at | -

R = B i ¢

interment agoording to the laws of Guam, Marionas Islands, This |
body will be turied at isan Cometery, Asan, Guam, I.I., Lot No.

426, Plot _ﬂ.




OFFICE OF THE FROVOST MAKSHAL
ISLLND COMMAND, GUAM, H, I.

hln_%!“ﬂ . Citisenship_ Jepanese :
&n

Color Bxrewn Race_ Oriental
Soldier-Civilian Givilien _ Serial Number
Status_\Yor Oriadnal

Height_ 6Tk inches Weight 160 Condition of
Muscles_Geed
Longth of drop_6% 4*

Tas collapsc beard usedi Ne _ What kind
Flace of execution_Jeint Cemmunicatiene Activity
Dato__24 September 1947

Time trap sprung J195) - hrs, Time pronounced dead 2002 -~  hrs,
Exocutddn dirocted by _Geerge R, NEWION Iieutensnt Colonel USMO.

Public or private execution__ Private

Number of witnesses Tour (M)




TR

Humber of officials participating _Twelve (12)
Duties b
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IURTHE BARRACKES
Guam, Marianas Islands

25 September, 1947

Subject: Execution of IGATA, Tadao, eivilian, inhabitant of Guam, report
of proceedings of.

At 1200, 23 September, 1947, IGAA was taken from his cell at
the Var Criminal Stockade, Guam, Marianas Islands, and taken to the shower.
After bathing, he was issued a pair of cotton drawers and a pair of leather
shoes without laces and was placed in a solitary cell in hut #1. The cell
had been examined and found secure and without any instruments with which
IGWA might take his life., A sentry was posted continuously outside his cell
from this point on until he was talen to the place of execution,

it 1410, IGAVA was removed from his cell in the custody of two (2)
gsentries and brought before Lieutenant Colonal George R. Newton, U.S. Harine
Corps, for the publishing of the sentence and to be informed of the time of his
axacution, IGAVA stood at attention, but bent forward, during the reading of
the execution order in English. He requested a translation of the entire
axecution order into Japanese. after having signed the order, he was informed
that he could make an oral or written statement if he desired. IGAWA replied:
"I will speak here. I inow no English, an? during my trial I did not lmow what
was said, My lawyer hardly talked to me. I have not so far received a copy
of the proceedings of mr trial, Due to these facts I cannot reconcile myself
with the sentence of the cowrt," le was informed that he would be allowed
cigarettes, to write letters, and that the Duddhist Priest might visit hinm,

He did not reply., Throughout the proceedings, he wore a worried, puzrled lock,
as thouzh he could not understand what was happening. He was noticeably nervous.

Present during the reading of the sentence were: Colonel L.A.
Dessez, USIC, Director of Security, Guam; Lieutenant Colonel George R. Newton,
USiiG, Officer in Charge of Executions; Ilajor H.E. Carey, UsSLC, Execution Record-
er; Yeoman 1/c J.B. Jarvie, USN, Execution Reporter; Commander H.H. Wells, (ChC)
USli; Lieutenant J,H. Kerrell, USHN; First Lieutenant Cherles C, Rexrcad, USA,
Oficial Hangman; First Lieutenant Paul E, Sanders, USIC, Officer in Charge,
War Criminal Stockade; Second Liesutenant I, Frison, USMC, Assistant to Officer
in Charge, War Oriminal Stockade; Itr, B. Nakagani of the Buddhist Temple,
Tsukyi, Tokyo, Japan; and Mr. Fred Savory, interpreter. Also present were
guards and official photographers from Commander Marianas,

After returning to his eell, IGATA chewed his fingernails,. plcked
at his arms and rubbed his legs. He conversed with the Frlest fifteen (15) to
twenty (20) minutes, showing excitement at this time. At 1600 he began to
write, tore up his letter several times before finishing. From 2000 until 2230,
when he retired, he read his prayer book and paced in his cell. He slept well,
occasionally talking in his sleep, and was awaken at 0500. Thereafter, he
smoked, read, and tried unsuccessfully to write. A% 1325, he attended religlous
services, and returned to his cell at 1550,

Page one of Enclosure M It.n IsCom. Provost Marshal
"m 25«@- '-'1.""
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Subject: Execution of IGAWA, Tadao, civilian, inhabitant of Guam, report of
proceadings of, dtd 255ept'Li7 - cont'd..

F

At 1750 IGATA was dressed in a shirt and a pair of trousers; his arms
were handeuffed belind his back and draw strings placed around the bottom of his
trousers. He was then placed in the conveyance which took him to the place of
execution. The trip wes made in zhout twenty {20) mimtes and was without
incident., AL 1850 the conveyance was opened and IGANA identified by the four
witnesaes. At 1940 he was removed from the conveyance, hls hands removed from
the handcuffs to be re~handcuffed in front of his body. DBinding straps were
plaged around his arms and web straps, unshackled, were placed on his ankles,

Acconmpanied by the Buddhist Priest IGAA was led past the witnesses to
the foot of the gallows, Immediately thereafter he mounted the scaffold; leg
shackles, hood, and noose were placed, and IGAIA was dropped through the trap
at 1951, Frayers were said by tl uddhist Priest. He was declared dead by
{1 o Y a4 ad | I\-:Iin 1 Obhaar i 3 .-\.:('-J st am e ]‘_9‘!'? i ID
Lila TR0 &) DLLLICLL LiOO cEL UDgarvers At SheE, i o .-_--LK--ILH-I'., . oa re
internment final services were held by the Friest.

T Lie 1A 13

Lieutenant Colonel, U. S. ilarine Corps,
i

Officer in Charge of Executlions,

Page two of Enclosure (M) to
IsCom. Provoast Marshal serial 2540,
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O b OFFICE OF O EEQI

DIRECTOR OF SECURITY, GUAM, M. I.

L

-

iha D:l.nnt.o:r -! Sunuritr.

Execution of Death Sentence imposed on_ IGANA, Tadao
An inhgbitant of Guam.

(a) War Department Restricted Pamphlet No, 27-4 dated 12 June, 1%#.
Subject, Procedure for Military Exscutions,

(b)’ Comliarianas Ltr. Serial 12187 , dated o

(¢) ComMiarianas Ltr, Serial dated °

i Marine Bks Becurity Plan U-U7 4dtd 13 May 1947.
Unexecuted Certificate of Execution,

1. Pursuant to reference (c) you will put into execution on

%M._ 1947 at The Joint Communication activities area, Guam, Marianas
o

sentence of death by hanging imposed on NIWL‘_
, which sentence was confirmed by the (Acting Secre J
of ﬂw* =

aw_ﬂ.ﬂ_.___ 1947,

2. By copy of this order, the following officers and civilian A
representative are directed to attend the exccution in the capacity indicated: %

LtCol, George Rﬁ ‘Eﬁm' USMC (05786), Marine Barracks, Ouam, 0inC, Execution |
Lomdr, H, H, VELLS, (chc), USN (117200), Commander Marianas, Acting Area Chaplain, b
. Capt, Carl K. 'mtmu{m (Mc), USH {61612), U. S. Naval Modical Center, Guam,

lbd:l.cal Observer.,

Capt, Alvin J, CERNY, (MC), USN (76043), U. S. Naval Mcdical Center, Guam,
Modical Observoer,

Comdr, John C. TRAUGH, (MC), USN (234899), U. S. Naval Modical Center, Guam,
liodical Obsorvar.

Capt, John H. LEPPERT, USN (57647), Joint Communication A.ctivitien Gum, Official
ll'i‘tnusa.

Comdr. Eugone TATOM, USN (70299), U, S. Naval Air Station, Agana, Glun Official
“’-ﬂm'ﬂo

Comdr, Virgil S. DEITRICK, USN (75824), U. S. Naval Air Station f.h'-ot-a, Guam,
Official Witnoss.

Comdr, Josoph R. BURKE, (CEC), USN (113484), U. S, Naval Air Station Orote,
Guam, Official Vlitnocss,

Mr. Frod SAVORY, Interpreter, (furnished by Commander Marianas),

Col. Loster A, DESSEZ, USMC (0237), Marino Barracks, Guam, Director of Security,

Guam,

Comdr. Ralph N, ERNEST (CEC), USN (70142), Island Public Works, OinS, Gallows,
Flaco of Exocution. ,

LtComdr, R. N, nammi (CEC), UsN (0190941), Island Public Works, OinC Burial

Capt, John H, mm: usMC (09053), Marine Barracks, Guam, OinC Place of
Execution

Liout, Josoph H, KERRELL, USN (0918275), Comandor Marianas, Public Informsticn
Officer.,

“ lstlieut, Paul E, SANDERS, USMC {m}. Marine Barracks, Ouam, 0inC War

.l"t i mm&m usa mm Corps mwm e .I
&, o, § im" ,L ¢ larehal's Office, 8th hrag,
. - . and B, CARI ',I' .-,‘-* M m!m“
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to say,

ride the wind of the God

nothing

Being a person to be sacrificed

To: Dear Kohiko, Ryubide, and Hiromi,
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Date

From: The Commander Marianas Area.
To 1 The Director of Securlity, Guam,

Subjects IGAWA, Tadao, an inhabitant of Guam - Execution of
death sentence adjudged and confirmed in the trial of war
erimes and related offemses in the case of.

Reference: (a) Record of Military Commission case of IGANA, Tadao,

an inhabitant of Quam, convened by The Island Commander,
Guam, precept dated 26 Jamary 1946.

(b) SecNav's letter file JAG:IiRAS:fld A17-10/0Q(7/23/47)
158039 dated 28 July 1947.

(¢) ComMarianas Letter of Instructions, Serial 12187 dated
8 May 1947) re: Execution of Death Sentence of
Convicted War Criminals,

Enclosure: (A) Unexecuted Certificate of Execution,

P rls The military commission before which IGAWA, Tadao, an
inhabitant of Guam, was tried, beginning 8 February 1946, found IGANA,
Tadao guilty of Murder (one specification).

The following sentence as to IGANA was adjudged:
"The commission, therefore, sentences him Tadao IGAWA, an inhabitant

of Guam, to be hanged by the neck until dead, two-thirde of the
members concurring.”

2, The Island Commander, Guam, the convening suthority, on 21
March, 1946, approved the proceedings, finding of guilty and sentence in
IGANA"'s case.

3. The Commander in Chief, United States Pacific Fleet, the

reviewing authordty, on 20 April 19!.6, subject to remarks, approved the
proceedings, Tinding and sentence in IGAWA's case.

be The Acting Secretary of the Navy, on 28 July 1947, confirmed
the sentence of death adjudged by the Military Commission and directed the
Commander Marianas Area to effect the execution of the sentence as confirmed.

5 Pursuant to the above you will put into execution om 24
September 1947 at the Joint Comsunications Activity Area, Guam, Marianas
Islands, the sentence of death by hanging imposed on IGANA, Tadso, an inhab~
{tant of Guam, at an hour to be determined by the officer designated by you
to carry out the act of executdion.

Page one of Enclosure (C) to Director of
Security serial 67771 M?- -] =
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FF12/417-10(mC-1)
13=JDM=cn
§-E-Q-R-E-T
(Date)
Subject: IGAWA, Tadao, inhabitant of Guam - Execution of death

sentence adjudged and confirmed in the trial of war
erimes and related offenses in the case of,

.n.——-n-—..--l.----l--l---—-l'-!'r——'------l—'-—-l'--——-'-—-

6. IGAWA will be notified of the time set for his execution mo
less than twenty four (24) hours prior to the time set, and at the time of
notification this order will be read to him. Appropriate record of such
notification should be made on the face of this order by IGAWNA and the
officer and interpreter reading this order at the time notice is given.
After notification special precautions shall be taken to safeguard IGAWA
against self destruction, but this shall not be interpreted to deny him
facifilities, as are conaidaped by you compatable with his safety, for reducing
to writing such letters, statements and other documents as he may desire,

Te The execution will be earried out and report submitted by the
Director of Security, Guam in accordance with the provisions of reference (o).
In conmection with the detailed report required to be submitted by the Director
of Security, Guam, it is not considered that the mere forwarding of various
rpports of subordinates is satisfactory compliance with the provisions of
reference (c).

8. Upon execution of ths subject named War Criminal and prior
to the submission of the detailed report required, enclosure (A) will be
completed by the Officer in Charge of the execution detail and returned imm-
ediately by you, together withthis order, to the Commander Marianas Area,

9. This correspondence will retain its secret classification
until twelve hours after the execution at which time 1t will be down graded
to restricted.

C. A.POWNALL

co: CinCPacFlt
SecNav (JAG)
CHO

Page two of Enclosure (C) to Director of
Security serial 77 7, TOot4T.
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EIRST ENDORSEMENT
{(Date)
Froms The Director of Security,Guam.
To 1 The Commander Marianas Area,
- Subject: IGAWA, Tadao, an inhabitant of Guam, Execution of Death |

Sentence Adjudged and confirmed in the case of.
Enclosure: (1) Gertificate of Execution in case of subject named

War Criminal,
r 5 Returned. The basic order was complied with this date.
1 2 Attention is invited tolhe enclosed Certificate

of Execution,

(Signature)

H‘-‘E of Security, ﬂ.

Page three of BEnclosure (C) to Director of
Security serial (777, TOot4T.




(Date)
I hereby certify that the death sentemce hy hanging imposed on

) (Civen Beme)—— THank or Rating) ~
-Jmm,mmuunmﬁunuwn

Ares, Cusm, Marianas Islands, on y 1947 at hours.,
' (Date)

(8ignature)

GEQRGE R. NENFON, Lt Cols, U.S.M.Co
Island Command Frovest Marshal, (Gusm and
Officer in Charge of Execution Detail,

Page fouwr of Enclosure %c} to Director of
» POcth7.
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Photogreph of IGAWA, Tecao in his coffin immediately after exeacution,

Enclosure C (3)




Guam, Narianss Islands,

o | m 1947.
Tet Compander Harianas,
Subjeat Letter of / preaiation,
) I veory greatly appregiate the fact that I bave besn summoned

to Ouam through your s!noere congideration sc that the five cendemned
| Japansse oould peasefully fulfill their sentences in assordance with their
belief in Buddhism, which is their religiem,

2. On my departure from (umm, 7 would like to bring the following
to your attention for your satisfaetions

(1) The condesned parsors wers at first wneasy but as T wet with
then and tal¥ed to thes on threes cocasl ™ about relizion they all semt

peasafully to their deaths,

(2) A1l the condemned men asked wa tc comvey to your thelr thanis
for your ¥ind conanideration,

(3] "hen I returm to Japan I shall tell thelr families of your
great k and alse that they 4led peasefully.

{4) I believs it will be an honor for me to comvey to Archbishep
OTANI, KOSHD of the KYOTD WISHT HONGARJT whieoh is the headquarters of wy
faith tha kindness shown me during wmy stay at Guam. T sahall also tell him
that you are always ewessdingly comsiderate of the Japanese.

/a/ hav, B, Sakegasi
lgverend Dunmyu Nake smi,
Nishi Nomganji Seet,
Tokye, Chikujl, Honganji.

BEST COPY AVAILABLE
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